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Právní poradna

Vážení občané,

rok 2015 se neza-
držitelně chýlí ke 
konci, blíží se čas 
bilancování, vánoční 
pohody a rozdávání 
radosti, zejména v 
rodinách. Je důležité 
si ale uvědomit i vel-
mi neklidnou dobu, 
kdy nedaleko hranic 
naší země probíhají 
válečné střety a Ev-
ropa se potýká s vl-

nou uprchlíků.
Zastupitelstvo města, jeho Rada, ale i mnohé spol-
ky a organizace  se snažily  co nejvíce přispět k vy-
tvoření příjemné a pohodové atmosféry závěru roku 
mimořádně obsáhlým kulturním a společenským pro-
gramem. Připomenu řadu divadelních představení, 
koncertů. Novinkou bylo „Rozsvícení vánočního stro-
mu“ na náměstí spojeného s „ Mikulášskou nadílkou 
v Zámku“. Je přichystán Vánoční koncert Základní 
umělecké školy tradiční, „Vánoční jarmark“ včetně 
provedení České mše vánoční Jakuba Jana Ryby v 
kostele sv. Vavřince Moravskoslezskou Sinfoniettou, 
ale i mnohé sportovní turnaje.

Vlastně v průběhu celého roku jsme měli celou řadu 
možností potkávat se na mnoha akcích, které se u 
nás konaly. Myslím, že není třeba dělat jejich podrob-
ný výčet, nakonec mnoho fotografií z nich naleznete 
v „Kalendáři města na rok 2016“, který je k dispozici 
zdarma pro každou rodinu.    

Chtěl bych při této příležitosti velmi poděkovat všem, 
kteří se na těchto akcích jakkoliv podíleli. Omlouvám 
se za to, že je nebudu vyjmenovávat, mohl bych na 
někoho zapomenout, a navíc ze setkávání s nimi 
vím, že to nedělají pro svoji osobní slávu, ale zejmé-
na proto, že je jim to vlastní. Velmi si toho vážím a 
jsem rád, že takové lidi v Paskově máme.

Těší mne, že město Paskov patří mezi ty obce a měs-
ta, kde vánoční atmosféru v závěru roku skutečně 
můžeme vnímat na každém kroku. Jsem rád, že se 

nám postupně daří, úspěšnou realizací mnoha vět-
ších či menších staveb a oprav stávajících objektů, 
komunikací či prostranství, měnit jeho tvář k lepšímu. 
Je to ale proces, který nikdy neskončí…. , a i tady je 
na místě poděkování všem, kteří se o to přičinili.   

 A to už se dostávám k přáním na rok příští - 2016. 
Nejsem věštec ani prognostik, ale přesto si dovolím 
konstatovat, že to bude opět rok, ve kterém se bu-
deme snažit dále zlepšovat podmínky pro život na-
šich občanů, všech generací. Rozpočet města počítá 
s pokračováním úsilí o znovuoživení areálu našeho 
zámku, a pokud vše půjde dobře, mohli bychom za-
hájit přestavbu pavilonu č. p. 156 na malometrážní 
byty. Pro zvýšení bezpečnosti ve městě spustíme 
první kamery, dále budeme pokračovat v opravách 
místních komunikací, rozšiřování parkovacích míst, 
dále vylepšíme systém likvidace komunálního odpa-
du, vč. řešení estetiky sběrových míst. Pokračujeme 
v projektové a investiční přípravě mnoha dalších akcí 
(např. tělocvična pro míčové sporty v areálu Základní 
školy, zateplení a dispoziční úprava Kina, bytového 
domu v parku, átria u Komunitního centra atd.) Určitě 
nás nečeká žádný odpočinkový rok. Naopak. 

Jen připomínám, že jsme se už „na dohled“ přiblížili 
750 výročí od prvé písemné zmínky o Paskovu, a tak 
doufám, že společnými silami uděláme vše pro to, 
abychom si my, jeho občané, rodáci, ale i jeho další 
návštěvníci, odnášeli jen ty nejlepší dojmy.

Přejme si, aby se město dále rozvíjelo, zkrášlovalo, 
aby se v něm každý mohl dle svého zájmu realizovat 
a našel v něm to, co potřebuje ke své spokojenosti.

Na závěr mi dovolte, abych Vám popřál k nadcháze-
jícím vánočním svátkům hodně pohody, osobní spo-
kojenosti a radosti v kruhu Vašich blízkých. Nadchá-
zející rok 2016 bude jistě velmi náročný jak pro Vás 
občany, tak i pro naše město, právě proto mi dovolte, 
abych Vám i nám popřál hodně vzájemné ohledupl-
nosti a tolerance, mnoho úspěchů v pracovní činnosti 
a v osobním životě hodně zdraví, štěstí a vzájemné-
ho porozumění.

Petr Baďura - starosta

Slovo starosty města
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Informace z Rady města

Dále upozorňujeme občany na možnost zhlédnutí programu jednání Rady města Paskov na internetu 

http://www.mesto-paskov.cz/mesto-paskov/programy-rady-mesta 

a v případě zájmu bližšího seznámení s některým z projednávaných bodů, můžete přijít na městský úřad a na 
základě zákona č. 106/1999 Sb. o svobodném přístupu k informacím, dostat výpis z usnesení Rady města.

Právní poradna
Město Paskov informuje občany o poskytování bez-
platné právní poradny.
Právní poradna bude občanům k dispozici v čase 
16:00 - 17:00, v termínech 

14. 1. 2016, 11. 2. 2016 a 10. 3. 2016. 

Právní poradna je určena občanům města Paskov, 
formou ústních konzultací v zasedací místnosti 
Městského úřadu Paskov.

Právní poradna je pro občany města připravována 
ve spolupráci s Advokátní kanceláří Jiřího Kubaly, 
advokáta. Kontaktní e-mail: jiri.kubala@ak-fm.cz,
tel.: 777 023 263.

Město Paskov zavádí právní poradnu na zkoušku, v 
březnu 2016 proběhne vyhodnocení zájmu občanů 
a bude rozhodnuto o dalším fungování této služby.

Ing. Milan Klimunda, místostarosta

Rada města Paskova se od posledního čísla uzávěrky Paskovského zpravodaje sešla celkem čtyřikrát.
Na 22. jednání rady města Paskova, která se konala 7. 10. 2015 byli přizváni tito hosté Mgr. Jarmila Petrošo-
vá, ředitelka mateřské školy v Paskově, společně s ní mateřskou školu v Paskově reprezentovala paní Ing. 
Eleni Iliadu. Dalšími hosty byl pan Mgr. Jaroslav Goj, ředitel základní školy Paskov a Bc. Zdeňka Vaňátková. 
Hosté informovali radní o hospodaření svých škol s výhledem na další období. 
Z důležitých bodů tohoto jednání rady bylo schválení cenové nabídky na dosadbu zeleně na hřbitově v Pas-
kově, umístění chrániček v mostě na ulici Mírová, k využití pro Paskovnet a veřejné osvětlení města, rada 
schválila kompenzaci DPO a.s. za plnění tarifních závazků při zabezpečení přepravy občanů starších 70 let v 
tarifní zóně 18 v roce 2016. Dále rada města vydala nesouhlasné stanovisko Města Paskov k záměru zřízení 
zařízení k materiálovému využívání odpadů Petrokámen v areálu betonárky Paskov.
Na 23. jednání rady města Paskova, které se konalo 26.10.2015  byl schválen dodatek k servisní činnosti vý-
tahů, které jsou v majetku města, dále bylo schváleno přijmutí neinvestiční dotace na činnost JSDH Paskov 
mezi městem Paskov a MSK, rada města projednala a schválila cenovou nabídku na studii protipovodňových 
opatření zámku Paskov, dále byla projednána závěrečná zpráva personálního poradenství městského úřadu 
v Paskově.
Na 24. jednání rady rady města Paskova, které se konalo 4. 11. 2015 byla schválena darovací smlouva mezi 
Kimex Casino a.s. a městem Paskov, schválena cenová nabídka na autobusovou zastávku na Folvarku, 
schválena cenová nabídka na úpravu topného systému KCP, rada města vzala na vědomí výroční zprávu ZŠ 
Paskov za školní rok 2014/2015.
Na 25. jednání rady města, které se konalo 18. 11. 2015 byla schválena smlouva na zpracování projektových 
dokumentací opravy chodníků na ulici Národního odboje a na ulici Čs. Lesů směrem ke hřbitovu, a opravu 
povrchů komunikace na ulici Mírové, schválení cenové nabídky na zpracování plánu prevence kriminality. 
Rada města schválila smlouvu o připojení k distribuční soustavě do 0,4 kV (NN) pro odběrné místo Nádražní 
156, schválila cenovou nabídku na nátěr schodiště v zámku v Paskově, schválila cenovou nabídku na zpra-
cování projektové dokumentace městského dohledového kamerového systému města Paskov. Rada města 
byla seznámena s návrhem rozpočtu 2016 a doporučila zastupitelstvu města rozpočet schválit.
Další jednání rady je naplánováno na 2. 12. 2015, tento termín je po uzávěrce tohoto čísla Paskovského 
zpravodaje. O jednání rady z tohoto data budete informováni v následujícím čísle.
Rada města Paskov si Vám dovoluje popřál krásné a ničím nerušené vánoční svátky, plné pohody a klidu. 
Do nového roku mnoho zdraví, pracovních i osobních úspěchů.

Rada města Paskov
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Občanům města
Věřím, že mnoho z vás, jež jste 
vzali do rukou Paskovský zpra-
vodaj, takto činí s úmyslem zjistit 
co je v našem městě nového, pří-
padně co zajímavého se událo. 
Proto se vám budu snažit v tomto 
krátkém článku podat pár informa-
cí o investičních akcích či dalších 
aktivitách, které se podařilo zrea-
lizovat.
Předem mi však dovolte Vám po-
přát šťastné a pohodové prožití 
vánočních svátků a vše dobré do 
nového roku 2016.
Začnu jedním ze stěžejních bodů 
letošního roku, kterým bylo úspěš-
né schválení nového územního 
plánu, který je platný od 10. 10. 
2015. Práce na něm zabraly více 
než 4 roky a občas to připomína-
lo boj s větrnými mlýny. Doufám 
však, že většina majitelů pozemků 
je spokojena a ti, kteří nejsou, ujiš-
ťuji, že jsme dělali vše, co bylo v 
našich silách, abychom jim vyho-
věli, za předpokladu, že jejich po-
žadavky byly v souladu se zájmy 
města.
Podařilo se dokončit rekonstruk-
ci Kulturního domu a Hasičárny v 
Oprechticích. I zde to však nebylo 
bez komplikací. V průběhu stavby 
byly zjištěny problémy se statikou 
budovy a narychlo se musel vypra-
covat projekt na statické zajištění 
budovy. Po pár měsících užívání 
nás pak čekalo překvapení v po-
době vzdutí nové parketové podla-
hy. Přesto, že tento problém je do-
sud v reklamačním řízení a čeká 
se na znalecký posudek, bylo ze 
strany dodavatelské společnosti, 

po dohodě se zástupci města, roz-
hodnuto, že nová podlaha se bude 
pokládat v průběhu měsíce ledna 
2016 s přijetím takových opatření, 
aby se již tato situace neopakova-
la a mohla řádně proběhnout ple-
sová sezóna.
V průběhu tohoto roku jsme řešili 
způsob dalšího provozování nafu-
kovací haly, která od nového roku 
přejde do vlastnictví Jednoty Orel 
Paskov. Po jednáních vedení měs-
ta se zástupci Orla bylo dohodnu-
to, že provoz haly bude do poloviny 
roku 2017 zajišťovat za stanove-
ných podmínek město Paskov a 
oddálí tím ukončení provozu této 
haly, čímž bude umožněna přípra-
va projektu nové tělocvičny v are-
álu ZŠ Paskov. Tato tělocvična by 
pak měla plně nahradit stávající 
nafukovací halu. V současné době 
jsou zpracovány dvě varianty její-
ho umístění. Každá z těchto vari-
ant má, tak jak to bývá, své pro i 
proti a v nejbližší době se budeme 
muset pro jednu z těchto variant 
rozhodnout. Všechna takováto dů-
ležitá a strategická rozhodnutí se 
snažíme diskutovat ve všech or-
gánem města počínaje komisemi 
rady a konče zastupitelstvem. V 
tomto případě jsme návrhy umís-
tění projednávali samozřejmě i s 
učiteli ZŠ Paskov.
Usilovně se také pracuje na pro-
jektu „seniorského bydlení“ v areá-
lu zámku Paskov. K dnešnímu dni 
je připravená projektová dokumen-
tace pro stavební řízení a je velmi 
reálné, že výstavba by mohla začít 
již v průběhu roku 2016. Průběž-

ně se provádějí drobné opravy a 
úpravy v okolí zámku převážně 
zaměstnanci z naší technické 
čety a zaměstnanci dotovanými z 
úřadu práce, abychom co nejvíce 
šetřili náklady na externí firmy. Do-
končuje se také studie dispoziční-
ho řešení ostatních budov v areálu 
zámku.
Pro občany se podařilo zřídit služ-
bu bezplatného právnického po-
radenství, která je opravdu hojně 
využívána. Pracuje se také na pro-
jektu bezpečnostního kamerového 
systému. Podařilo se nám uzavřít 
s Městskou policií FM dodatek k 
veřejnoprávní smlouvě, který nám 
umožní, mimo jiné, požádat i o do-
taci na vybudování kamerového 
systému.
Snažíme se také vycházet vstříc 
občanům a navyšovat počty sběr-
ných nádob na tříděný odpad. 
Umístili jsme stálé kontejnery na 
velkoobjemový odpad a bioodpad, 
aby měli občané možnost se toho-
to odpadu legálně zbavit a neza-
kládali černé skládky a nemuseli 
pálit listí. Do budoucna se chce-
me zaměřit na zkulturnění těchto 
sběrných míst např. tak jako se 
to povedlo na Folvarku u prodej-
ny Hruška, kde byla vybudována 
nová autobusová zastávka včet-
ně nového parkoviště a místa pro 
kontejnery.

Vše dobré Vám přeje

Ing. Milan Klimunda, 
místostarosta

Co dalšího se připravuje:
- řešení parkovacích ploch a biocelském 
  sídlišti,
- rekonstrukce bytového domu v parku
- rekonstrukce a energetické úspory kina 
  Panorama Paskov
- výstavba „zimní zahrady“ na terase KCP
- opravy chodníků, komunikací a mostů 
  např. projekt nových mostů v parku u MŠ 
  Paskov a sídliště Biocel přes řeku Olešnou
- obnova veřejného osvětlení
- oprava fasády a zřízení bezbariérového 
  přístupu do obřadní síně atd.„Vizualizace „Zimní zahrady“ u KCP.“
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„Vizualizace „Seniorského bydlení“ v Paskovském zámku“

Milí spoluobčané,
chci Vám touto cestou popřát krásné ničím nerušené prožití svátků 
vánočních. Do nového roku mnoho štěstí, zdraví a úspěchů v osob-
ním i pracovním životě.
K doplnění informací, které jste dostali od místostarosty Ing. Milana 
Klimundy v předešlém článku, chci doplnit pár akcí, které se podařilo 
v letošním roce uskutečnit. V roce 2015 byl opraven most na ulici 
U parku a most na ulici Mírové za kinem. Dále byl opraven propustek 
u rybníku Očko, ke kterému byla nově zpevněná komunikace tak, aby 
se v dané lokalitě dalo suchou a neblátivou nohou dostat pohodlně k 
návštěvě místního hřbitova. Další akcí, která byla dokončena je au-
tobusová zastávka U Hrušky. Ta bude v užívání od výměny jízdních 
řádů tedy od 13. 12. 2015. Následně budou na nově vzniklé asfaltové 
ploše vyznačena parkovací místa. Po připojení prostoru pro řidiče au-
tobusů k místní kanalizaci, bude zpevněn prostor zámkovou dlažbou, 
na které budou umístěny kontejnery.
V následujícím roce 2016 budou nově vyměněny povrchy lávek u cuk-
rárny a u školní jídelny, opraveny chodníky u hřbitova. Je připravová-
na projektová dokumentace na opravu povrchu místní komunikace na 
ulici Mírové, opravu chodníků na ulici Národního odboje.
Z akcí, které se nám nepodařily dokončit jsou parkovací plochy na síd-
lištích na Folvarku a na Biocelském sídlišti. U těchto akcí v současné 
době dochází k výměně projekční společnosti. Na obou těchto sídliš-
tích jsou v následujících letech plánovány opravy chodníků.

Místostarosta města Paskov,  Ing. Zdeněk Bělík

„Most na ulici U Parku“

„Most na ulici Mírová, za kinem“
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Okénko městské policie
Vážení občané města Paskov, 
opět se blíží závěr roku, a s ním 
největší svátky v roce, se kterými 
jsou ale zároveň spojena rizika, 
na které bychom rádi upozornili. V 
první řadě je to stres, který je s pří-
pravou Vánoc spojený. Vánoce 
podle odborníků jsou jedny z nej-
víc stresujících událostí roku. Stu-
dené počasí a nízké teploty zase 
nahrávají srdečním záchvatům 
a nejrůznějším infekcím dýchacích 
cest. Období adventu, vánočních 
a novoročních svátků je rovněž 
tradičně největší sezónou zlodě-
jů. Nejčastěji v této době dochází 
k vloupání do rekreačních objek-
tů, které se vyplatí před nevítaný-
mi návštěvníky dobře zabezpečit 
a neponechávat v nich cenné věci. 
V této době se daří kromě kapes-
ních i bytovým zlodějům. Podle 
statistik na přelomu roku dochá-
zí k většímu počtu krádeží než v 
období letních dovolených. Zloději 
nám mohou ukrást i vánoční dárky. 
Jak? Stačí, když je přilákají obaly 
od drahé elektroniky viditelně od-
ložené u popelnice. Nakonec ještě 
jednu užitečnou radu jak některým 
škodám užitečně předcházet. Ne-
buďte příliš sdílní na sociálních 
sítích, nefoťte se s novými dár-
ky, neinformujte o svém odjezdu. 
U stále většího počtu odhalených 
pachatelů je známo, že přesné in-

formace o oběti získali pachatelé 
například z jejího vlastního face-
bookového profilu. Těmito pravidly 
by se lidé měli řídit všeobecně – 
tedy nejen na Vánoce.
 Je toho dost, na co bychom si v 
období svátků a jejich oslav měli 
dát pozor. Nejdůležitější je samo-
zřejmě dbát na své zdraví, zdraví 
svých blízkých a vyvarovat se úra-
zů, kterých bývá o Vánocích taky 
požehnaně. Je třeba být zvlášť 
obezřetní při odpalování petard 
a ohňostrojů, při němž dochází 
k úrazům, popřípadě škodám na 
zaparkovaných vozidlech. Mezi 
typické úrazy Štědrého dne pat-
ří řezné rány utrpěné při přípravě 
slavnostní večeře nebo otevírání 
dárků a úrazy způsobené elek-
trickým proudem, k nimž dojde 
při instalaci vánočních dekorací 
a světélek. Hořící adventní věnce, 
stromky i nábytek od svíčky po-
nechané bez dozoru jsou dalšími 
typickými událostmi vánočního ob-
dobí. Někteří lidé například vůbec 
nevědí, že adventní věnce, které 
jsou označeny jako „dekorační“, 
jsou sice opatřeny svíčkami, tyto 
svíčky však nejsou určeny k zapá-
lení.
Dále bychom Vás stručně sezná-
mili s činnosti MP v uplynulých 
dvou měsících.  

V uvedeném období jsme:
- po dohodě s místními rybáři zvý-
šili frekvenci kontrol na rybnících 
Kuboň, ve kterých budeme nadále 
pokračovat,
- častěji kontrolovali městský hřbi-
tov, na kterém se v souvislosti se 
svátkem zesnulých a blížícími se 
vánočními svátky zvýšila návštěv-
nost,
- opakovaně navštěvovali Oprech-
tický les – problematika černých 
skládek a dodržování dopravního 
značení,
- zkontrolovali, 14. 11. 2015, 
v místních restauracích dodržová-
ní zákazu podávání alkoholu mla-
distvým, 
- se v nočních hodinách zaměřili 
na neosvětlené cyklisty a podna-
pilé řidiče. 

Dále hlídka plní úkoly při zabezpe-
čování veřejného pořádku v obci, 
dodržování obecně závazných 
vyhlášek a dohlíží na bezpečnost 
silničního provozu.

Závěrem bychom Vám rádi popřáli 
příjemné prožití vánočních svátků 
a všechno nejlepší v novém roce 
2016. 

Vaši okrskáři 
strž. Charbulák a strž. Kubánek

Na základě ustanovení zákona č.89/2012Sb., občan-
ský zákoník, v souvislosti s §214 a následnými, tý-
kající se spolků, vyplývá povinnost spolkovým orga-
nizacím sjednocení právní subjektivity na „zapsaný 
spolek“, přičemž tato změna by měla proběhnout do 
konce roku 2016.
Vzhledem k tomu, že tato změna vyžaduje určité 
právní akty, které vedou k provedení zápisu na kraj-
ském soudě v Ostravě, který vede spolkový rejstřík, 
nabízí MAS Slezská brána v rámci spolupráce v úze-
mí zdarma, pomoc všem spolkovým organizacím s 
provedením této změny.
Nabízíme Vám metodicky a osobně pomoc s přípra-
vou:
- nových stanov spolku v souladu s novým občan-
ským zákoníkem,
- přípravou valné hromady (členské schůze), pro pro-

vedení změny subjektivity, volby povinných orgánů  
spolku, včetně formulací příslušných usnesení,
- případného jednacího řádu valné hromady,
- vyplnění elektronické žádosti o zápis do spolkového 
rejstříku včetně povinných příloh, čestných prohláše-
ní a výpisů
- dalších nutných kroků vedoucích ke změně.
Provedení změny je administrativně a časově nároč-
ný proces, proto nás v případě Vašeho zájmu kon-
taktujte na tel.: 724 181 698 nebo osobně v kanceláři 
MAS Slezská brána, z.s. v Paskově na ul. Nádraž-
ní 38., informace jsou rovněž k dispozici na stránkách 
MAS Slezská brána www.masslezskabrana.cz
Pevně věřím, že společně změnu právní subjektivity 
zvládneme.

 Mgr. David Novák, ředitel MAS Slezská brána

MAS Slezská brána nabízí pomoc
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spoj jede po jiné trase
MHD možnost přestupu na městskou hromadnou dopravu

31 nejede 31.12.15

Na lince platí tarif Integrovaného dopravního systému Moravskoslezského kraje  ODIS  vyhlášený dopravcem. Informace o tarifu a smluvních přepravních podmínkách jsou zveřejněny ve vozidlech na lince.Nástup do vozidel je 
povolen pouze předními dveřmi.Vozidla nejsou vybavena označovači jízdenek, odbavování cestujících na jednotlivé jízdenky pouze u řidiče.
Spoje vyjíždějící ze zastávky Řepiště,žel.st.Paskov vyčkají příjezdu zpožděných vlaků nejdéle 2 minuty.
SMS informace o aktuálním odjezdu:
zašlete SMS ve tvaru ARRIVA mezera šestimístné číslo linky mezera číslo spoje (například ARRIVA  910068 1) na telefonní číslo 900 06 03. Cena SMS je 3,- Kč včetně DPH. Technicky službu zajišťuje ERIKA, a.s., 
www.platmobilem.cz. U svého operátora musíte mít aktivovanou službu Premium SMS.

CIS JŘ © CHAPS spol. s r.o., 3.0.5689.16423 30.11.2015
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Změna dopravní obslužnosti od 13. prosince 2015
Vážení cestující,
jako každý rok dochází v půlce prosince k celostátním změnám jízdních řádů. V souvislosti se změnami 
dopravní obsluhy na Brušpersku dochází také ke změnám u linky č. 370. Linka bude nově prodloužena z 
nádraží Paskov až do zastávky Řepiště, u kříže, kde bude umožněn přestup na linky MHD ve směru do 
Frýdku. Navrhovaný jízdní řád byl občany Paskova připomínkován. Většině připomínek bylo vyhověno, byť 
nešlo vyhovět všem. Na základě připomínek byla upravena i navrhovaná trasa linky 370, která ve výsledku 
pojede trasou přes Folvark.
Cestující ovšem nepodávali připomínky pouze k lince 370, ale také k linkám MHD č. 8 a č. 39. Požadavky 
na úpravu spojů linky MHD č. 39 se bude zabývat komise Veřejného pořádku, dopravy a spojů na svém pro-
sincovém zasedání. Požadavek na úpravu trasy linky MHD č. 8 byl předán městu Frýdek-Místek. Ke změně 
trasy linky tak, aby linka zajížděla také na Folvark, by mělo dojít v průběhu roku 2016.

Jan Širc
předseda Dopravní komise

Místní akční skupina (MAS) Slezská brána působí-
cí na území Vratimova, Šenova, Paskova, Řepišť, 
Sedlišť, Sviadnova, Žabeně, Václavovic a Kaňovic, 
splnila veškeré požadavky Státního zemědělského 
a intervenčního fondu Ministerstva zemědělství ČR 
a prošla úspěšně procesem standardizace místních 
akčních skupin, které bylo završeno vydáním osvěd-
čení o standardizaci v říjnu 2015. Z celkového po-
čtu 180 MAS na území ČR je MAS Slezská brána 
mezi 15 MAS, které získaly toto osvědčení, a které 
je předpokladem pro podání zpracované Strategie 
místního rozvoje a vyhlašování dotačních výzev pro 
subjekty působící v našem území. MAS Slezská brá-
na dokončila v souladu s metodickými požadavky 
ministerstev předmětnou Strategii a podala žádost 
ke schválení strategie Ministerstvu pro místní rozvoj 
ČR, jako čtvrtá MAS v ČR. 

Místní akční skupině Slezská brána byly rovněž při-
děleny alokace finančních prostředků, které budou v 
následujícím období rozděleny prostřednictvím do-

tací do území regionu z jednotlivých programů EU. 
Z Programu rozvoje venkova (PRV) je to částka 6,5 
mil. korun, z Operačního programu zaměstnanost 
(OPZ) je to 9 mil. korun a z Integrovaného regionál-
ního operačního programu (IROP) je to  43 mil. ko-
run.

Obce, města, školská zařízení, živnostníci, zeměděl-
ští a nezemědělští podnikatelé, sportovní, hasičské, 
myslivecké a další zájmové spolky, profesní svazy, 
církve našeho regionu budou v následujícím progra-
movém období čerpat prostřednictvím MAS Slezská 
brána dotační prostředky ve výši cca 58 mil. korun. 
O aktuálních aktivitách, výzvách a možnostech čer-
pání prostředků Vás budeme informovat prostřed-
nictvím obecního periodika a na stránkách MAS 
Slezská brána www.masslezskabrana.cz 

Mgr. David Novák, ředitel MAS Slezská brána

MAS Slezská brána získala osvědčení a standardizaci
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Mateřská škola Paskov je akční
Podzimní dílny s rodiči

V pondělí 9. 11. 2015 a úterý 10. 11. 2015 se v naší 
MŠ sešli maminky, tatínci, babičky a děti, aby se 
společně připravili na naši krásně strašidelnou  
zámeckou stezku. Dlabali jsme hrůzostrašné dýně 
a vytvářeli lampičky s nádechem tajemna. U toho 
všeho se povídalo, pil čaj a k tomu všemu se  
přikusovalo cukroví, co děti s paní učitelkami  
společně napekly.  Všem se dílo podařilo, výtvory 
byly opravdu pěkné a hlavně nechyběla legrace a 
všichni byli spokojeni. Prostě jedno báječně stráve-
né odpoledne!

Bc. Renáta Chovančíková, třída Rákosníček

Na zámku strašilo!

Tradici listopadového „strašení“ (večerní hru pro  
odvážné děti) jsme nepřerušili ani letos, kdy je  
zahrada paskovské MŠ v rekonstrukci. Akce  
„ZÁMECKÉ STRAŠENÍ“ byla 11. 11. zahájena v 17 ho-
din lampionovým průvodem od mateřské školy k míst-
nímu zámeckému parku. Byla to přehlídka krásných 
lampionových štěstí, radostí a rozzářených dětských 
očí.

Za branou zámku se už ozývala píseň „Bu bu bu“, na 
kterou si děti ze třídy Ferdy Mravence zatančily.  V 
parku byla úžasná tma, pod nohami šustilo listí a  ces-
tička od zámku ke kopečku byla nasvícená vydlabaný-
mi dýněmi a lucerničkami. Tolik lákala první odvážliv-
ce, aby se po ní vydali… 
Ale pozor, přestože děti měly lampiony, nebylo to 
jen tak…. Odvážlivce neprovázely na stezce odvahy  
veselé dětské písničky, nýbrž strašidelné zvuky a 
v temných místech, v mlází a za stromy na ně číhala 
strašidla!. A nebyla to strašidla ledajaká – to si tatínko-
vě skvěle zařádili. 

Za statečnost všechny děti čekala na kopečku perní-
ková odměna a na konci kouzelné procházky parkem 
stánek s občerstvením. Po 18. hodině se návštěvníci 
„Zámeckého strašení“ začali rozcházet domů. Akce 
byla u konce, ale ještě po několik dalších večerů bylo 
na různých místech v paskovské tmě možno slyšet 
dětské strašení.

My, kteří jsme akci připravovali (zaměstnanci MÚ, MŠ 
a další), jsme měli dobrý pocit z toho, že i jako dospělí 
si umí hrát (např. se změnit na strážce pokladu, zá-
mecké kuchařky, strašidla…)!

Ivana Kabilová a Mgr. Michaela Dvořáková 
MŠ Paskov

Noc ve školce

Rozhodli jsme se, že poslední lis-
topadový pátek umožníme dětem 
z naší paskovské mateřské školy 
a jejich starším sourozencům (kte-
ří jsou již školou povinní), prožít 
„Noc“ v mateřské škole.

Rodiče nám v pátek večer přivedli 
děti vybavené spacáky, baterka-
mi a zásobou jídla. Dětem udělili 
spoustu rad a vypadalo to, že se 

nechtějí od svých ratolestí odlou-
čit. Když se dospělí nakonec přeci 
jenom vydali ke svým domovům, 
vypravili jsme se s dětmi na pod-
večerní procházku, která byla spo-
jená s hledáním bludného kamene 
a osvobozením bludičky. Bludičku 
se nám podařilo osvobodit a po je-
jím osvobození jsme našli poklad-
nici plnou sladkostí a bludných 
světýlek, kterými si děti posvítily 
na zpáteční cestu do školky.

Po návratu z náročné záchranné 
výpravy nás čekala módní pyža-
mová přehlídka a promítání po-
hádky, při které většinu dětí pře-
mohl spánek.

A ráno? Ráno si děti stihly ještě 
pohrát, sníst od maminek připra-
vené snídaně, a když si pro ně při-
šli rodiče, mnohým se domů ještě 
nechtělo   

Ing. Olga Golasová, třída Křemílek

„Podzimní strašení u paskovského zámku“
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Vánoční přání MŠ Paskov Fyzshow 2015
Vážení rodiče, prarodiče, milé děti,
máme za sebou hodně náročný rok. Z práce, kterou 
jsme se snažili dělat co nejlépe máme radost. Věříme, 
že i Vy se těšíte konečně na svátky strávené v klidu s 
rodinou, dětmi a svými nejbližšími. 

Přeji Vám za celý kolektiv zaměstnanců Mateřské ško-
ly Paskov svátky plné pohody, porozumění a lásky. Do 
roku 2016 přeji hodně sil, trpělivosti a úspěchů se svý-
mi dětmi, v zaměstnání i v dosahování osobních cílů.
Přeji pevné zdraví, 

Mgr. Jarmila Petrošová, ředitelka MŠ Paskov

Žáci třídy 7. A se spolu s panem učitelem Slívou při-
hlásili do fyzikální soutěže Fyzshow 2015. Soutěž 
vyhlásil Nadační fond NABLA. Soutěží tří až pětičlen-
ná družstva. Družstva si pod vedením učitele fyziky 
připraví pokus, který je založen na práci s kapalinou. 
Pokus předvedou zábavnou formou a natočí z něj 
video. Vybrané týmy budou i se svým vyučujícím po-
zvány do finále v Ostravě, kde své vystoupení před-
vedou před porotou a ostatními soutěžícími. Vítězný 
tým vyhraje let ve větrném tunelu.
Z naší třídy se přihlásila, a vytvořila se, dvě družstva. 
První družstvo ve složení Šimon Havránek, já - Na-
tálie Gajďoková, Veronika Střebovská a Lukáš Ho-
lásek se prezentují s výrobou rakety poháněnou oc-
tem a jedlou sodou. Pokus byl ze začátku náročný, 
protože raketa nevyletěla dost vysoko. Přemýšleli 
jsme jak ji odlehčit, aby letěla výš. Přišli jsme na to, 
že když ubereme kapalinu tak raketa nebude mít ta-
kovou zátěž, jako měla doposud, a přece se vytvoří 
dostatečný tlak na vzlet rakety. Nakonec se vše po-
dařilo a raketa vyletěla zhruba do výšky 20 metrů. 
Úspěch pokusu se slavil hlubokým křikem a jásotem. 
Byli jsme rádi, že jsme se přihlásili.

Druhé družstvo ve složení Jakub Jonáš, Matyáš 
Grzymek, Petr Vágo, Matěj Sedláček a Tadeáš Při-
kryl přišlo na nápad s Nenewtonovskou kapalinou 
a její prezentací zábavnou formou v podobě pokusu 
ve vyučovací hodině fyziky pod vedením “pana uči-
tele” Jakuba Jonáše. Poslední den natáčení náhle 
onemocněl Matyáš Grzymek a tak museli kluci im-
provizovat. Nakonec vše dopadlo tak, jak mělo.

Nejdůležitějšími a docela těžkými úkoly bylo zajistit 
prostředí, ve kterém se pokusy uskuteční, a také na-
jít společný čas nás soutěžících a pana učitele Slívy. 
Obojí se naštěstí podařilo, videoklipy jsme natočili 
a do soutěže poslali.

Natálie Gajďoková, žákyně třídy VII.A

„Hurááá. Pokus se povedl.“

Srdečně vás zveme na výstavu obrazů mladé malíř-
ky Zuzany Juřinové, která se koná v Místní knihovně 
Paskov od 1. prosince 2015 do 30. ledna 2016.

Více o této talentované malířce se dozvíte na 
www.zuzana-jurinova.cz, také na našich webových 
stránkách a samozřejmě v knihovně.

Vystavena bude také autorská knížka Vzpomínky – 
dětská tématika.

Výstava obrazů

Veřejná sbírka na 
opravu zámku 

POKRAČUJE!
Stav konta veřejné sbírky na opravu 
zámku v Paskově je k 2.11. 2015 ve výši 

80.283,05 Kč. 

Všem dárcům děkujeme!
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Bobřík informatiky 2015
Ve dnech 12. a 13. 11. 2015 pro-
běhl 8. ročník informatické soutě-
že pro žáky základních a střed-
ních škol, které se letos podruhé 
za sebou zúčastnili také žáci Zá-
kladní školy Paskov.
V učebně informatiky se dne 12. 
11. 2015 sešli v kategorii 6. a 7. 
ročníků vybraní žáci tříd 6.A, 6.B, 
7.A a 7.B. Celkem v této kategorii, 
pojmenované Benjamin, soutěžilo 
19 žáků. V tvrdé konkurenci se na 
prvním místě umístila, a vítězem v 
této kategorii se stala, Anna Pro-
kopová ze třídy 6.B, která se se 
ziskem 175 bodů, z celkově mož-
ných 240, stala také úspěšným ře-
šitelem v celonárodním srovnání. 
Druhé a třetí místo obsadily, se 
shodným počtem bodů, Natálie 
Gajďoková ze 7.A a Dorota Kreč-
merová ze 7.B.
V kategorii Mini, jak je pojmenová-
na kategorie pro žáky 5. ročníku, 
se nejlépe umístila, a úspěšným 
řešitelem se stala Tereza Gryga-

rová z 5.A, která získala 136 bodů 
z celkově možných 192. Těsně za 
ní, a rovněž s titulem úspěšný ře-
šitel, skončil Jan Rozprým z 5.A. 
Třetí skončila Michaela Balharová 
z 5.B. V této kategorii soutěžilo 28 
žáků naší školy. 
V kategorii 8. a 9. ročníků se na 
naší škole, kvůli ředitelském vol-
nu, dne 11. 11. 2015, nesoutěžilo. 
Je to ohromná škoda, protože v 
této soutěžní kategorii jsme měli, 
vzhledem k výsledkům z minulých 
let, velké ambice a hlavně želízka 
v ohni.
Úspěšným řešitelům gratulujeme, 
všem soutěžícím děkujeme za 
účast v soutěži a přejeme mnoho 
úspěchů v dalších soutěžích.
Tři nejlepší soutěžící v každé z 
kategorií byli při slavnostním vy-
hlášení vítězů dne 27. 11. 2015 
odměněni cenami, které byly po-
řízeny za finanční podpory Sdru-
žení rodičů.
Za spolupráci a pomoc s organi-

zací soutěže děkuji paní učitelce 
Kočvarové.
O soutěži:
Letošního ročníku soutěže se zú-
častnilo celkem 52 596 soutěží-
cích z celé České republiky.
Tematicky jsou soutěžní otázky 
rozděleny do těchto oblastí: algo-
ritmizace a programování, poro-
zumění informacím (jazyk, šifro-
vání, kódování), strukturám (grafy, 
mapy), řešení problémů (hledání 
strategií, logika, matematické zá-
klady informatiky), digitální gra-
motnost, informační technologie 
v každodenním životě, technické 
otázky, společenské souvislosti 
používání technologií.
V kategorii MINI (1. stupeň ZŠ) 
mají soutěžící na vyřešení 12 otá-
zek časový limit 30 minut, v kate-
gorii Benjamin a Kadet na 15 otá-
zek 40 minut.
Každý soutěžící začíná se star-
tovním počtem 60 bodů, maximál-
ní počet bodů, které lze v soutěži 
získat, je 240 bodů. U kategorie 
Mini je však méně otázek, proto 
je startovní počet 48 bodů a ma-
ximální počet 192 bodů. Úlohy 
jsou rozděleny do tří skupin: leh-
ké, střední a těžké. V případě, 
že soutěžící na otázku neodpoví, 
neztratí žádný bod. Pokud však 
odpoví špatně, body se odčítají. 
Za správnou odpověď se body 
samozřejmě přičítají. Každý sou-
těžící může test absolvovat pouze 
jednou. Každá kategorie se může 
uskutečnit pouze v termínu urče-
ném pro celonárodní soutěž. Poté 
jsou testy uzavřeny.

Mgr. Petr Slíva 

Šupina pro štěstí – Kapr je symbolem Vá-
noc a stal se hlavním chodem štědrovečer-
ní večeře. Traduje se, že ten, kdo si schová 
šupinku pod talíř, bude mít po celý násle-
dující rok štěstí. Kapří šupinka má také 
zajistit dostatek 
peněz a zabrá-
nit nouzi, a proto 
ji nosí celá řada 
lidí v peněžence.

Krájení jablka – tato klasická česká tradice věští, zda 
daného čeká za rok život anebo smrt. 
Vezměte jablko a rozřízněte jej pěkně ve 
středu kolmo ke stopce. Když najdete ve 
středu jablíčka pěticípou hvězdičku, zna-
mená to život, pokud se tam objeví kří-
žek, věští to smrt.

... poznáváme vánoční tradice ...
„Bobřík informatiky v kategorii mini“



 

 

ROBOTEK 

 

 

 

 

ZAČÍNÁME 1. 2. 2016 
pondělí 15:30 – 16:20 

klubovna KC Paskov 
cena 550 Kč 

 

 Elektrický proud a napětí je všude kolem tebe.  
Koukáš na televizi, hraješ si s mobilem,  
chceš vidět na cestu? 
 K tomu všemu potřebuješ elektrický proud a napětí.  
Máš možnost si s námi sestavit zajímavé elektrické 
obvody, rádio, detektor lži, nebo poslat vrtulku ke stropu. 
 A když budete šikovní,  
postavíte si i mechanického 
robota. 
 
Těší se na Vás Radoslav Kaduk 
 

Přihlášky, informace: 
Renáta Míčková 
tel. 739 201 078 
e-mail: r.mickova@ddmvratimov.cz  

 

 

 

 

                                                                                 
                                                        
 
 
 
  
 
                                                                                                                                                                                              

 Kde:  Paskov – Komunitní centrum 
 Začínáme: 2. února 2016 v 18:30  
 Termín: úterý dle rozpisu 

 

Kurz v rozsahu 8 lekcí / 8 x 2 vyučovací hodiny 
+ závěrečný společenský večer 

 

S sebou: neformální oděv (nedoporučujeme rifle),    
               taneční obuv 

 

Výuka tanců: waltz, valčík, tango, foxtrot, polka,  
                     cha-cha, jive, blues, country. 

 

Vyučují taneční mistři Renáta a Miloslav Hloušovi 
 

Cena 1 950 Kč/pár       
Přihlášky do 29. 1. 2016! 

 

Přihlášky a informace:  Renáta Míčková 
 tel.739 201 078, 596 732 333   

                      www.ddmvratimov.cz  
 r.mickova@ddmvratimov.cz  
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Den pro dětskou knihu v knihovně
V sobotu 28. 11. 2015 jsme pořádaly již tradiční ce-
lostátní akci - Den pro dětskou knihu. Zároveň jsme 
ukončily 2. ročník Lovců perel a otevřely Vánoční ob-
chůdek pro naše úspěšné lovce.

Nejlepší „lovkyní“ je Anna Marie Tvrdíková, která ulo-
vila 48 perel, 2. místo  s 35 perlami získala Emma 
Dvorníková . O pouhou jednu perlu zůstala 3. Terezie 
Pavlasová . Všechny tři vítězky obdržely hodnotné 
ceny pana starosty – knihy pro dívky J.Wilsonové a 
krásný polštář, aby se jim dobře četlo. 

Ostatní sběratelé perel si své nasbírané perly ulovili 
spolu s výherci v rybářské síti, která visí na stěně v 
dětském oddělení. Všichni, kteří vyplňovali i nepovin-
né otázky, nasbírali za celý rok hodně tzv.morionů, 
které mohli směnit ve Vánočním obchůdku lovců pe-
rel - nabídka byla pestrá, během dopoledne se téměř 
vše vykoupilo. Ostatní  lovci, kteří nepřišli v sobotu , 
ale nemusí zoufat - obchůdek doplníme a bude ote-
vřen až do 15.prosince. Některé návštěvnice nám 
pomohly již tradičně vyzdobit vánoční stromeček a 
zahájit tak adventní čas v knihovně. Všechny děti 
také vyrobily záložku do knihy. Příští rok nebudeme 
už lovit (nemáme perly), ale jistě vyhlásíme včas ob-
dobnou soutěž na podporu čtení a čtenářství. Letošní 
Den pro dětskou knihu se velmi vydařil, do knihovny 
přišlo celkem 24 návštěvníků, nejen z řad lovců perel.

Záložky jsou tak nápadité, že jsme se rozhodly ne-
vyhlásit nejlepší záložku na Den dětské knihy, ale  
zapojíme také vás – hlasujte na webu a FB nebo pří-
mo v knihovně (od 4. 12. do 17. 12. 2015). 
Pomozte nám vybrat tu nejlepší a nejnápaditější 

knižní záložku. Vítěz dostane krásnou cenu.
Lenka Ježová a Jana Rybaničová, 

knihovnice MK Paskov

Dům dětí a mládeže Vratimov 
oznamuje, že činnost kroužků na 
všech jeho pobočkách bude 
v tomto roce ukončena v pátek 
18. 12. 2015. Po vánočních prázd-
ninách se spolu opět uvidíme od 
pondělí 4. 1. 2016.

Přejeme všem účastníkům na-
šich kroužků, táborů i akcí a všem 
našim příznivcům klidné prožití 
vánočních svátků. Dětem hodně 
sněhu a bohatého ježíška.
Vážíme si toho, že u nás trávíte 
Váš volný čas.

Za DDM Vratimov
Bc. Hana Nevrlá, ředitelka

Informace z DDM Vratimov

Inzerce

„Úspěšné lovkyně perel.“
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Blíží se konec roku a klub důchodců bilancuje. V tomto roce 
jsme uspořádali 5 zájezdů, 4krát jsme navštívili divadlo. 
I větších akci bylo hodně, namátkou pochování basy, MDŽ, 
Den ptactva, Den Matek, Vinobraní, Mikuláš, Silvestr. 

Na areálu, kde trávíme letní měsíce, se stále něco dělo. 
I když se to nezdá, myslím, že jsme toho udělali dost. Při-
byli noví členové, kteří jsou velmi aktivní a pomohou. Zimní 
měsíce trávíme v sále nad Zámeckou krčmou, kde probí-
hají každou schůzku vědomostní soutěže. Je pěkné, že se 
zapojují všichni bez rozdílu, a věřte, že i staří lidé se snaží 
dokázat, co umí a ví.

V úterý 8. 12. příjde Mikuláš a naši členové si dovedou 
vnoučata, která dostanou nadílku. Koncem měsíce, 29. 
12., oslaví důchodci Silvestr, který se velmi dobře osvěd-
čil. Jsou připravené soutěže a odměny pro vítěze. Naše 
taneční skupina Jiřinky stále vyjíždí na různá vystoupení, 
kde reprezentují nejen klub, ale i město. Děkujeme holky!
Také bych chtěla poděkovat sponzorům, kteří přispěli klubu 
v soutěží Era pomáhá regionům, do které jsme se přihlásili. 
Děkuji celému výboru za jeho celoroční práci, i když to ně-
kdy nebylo lehké. Chtěla bych poděkovat našemu Zastu-
pitelstvu města za podporu našeho klubu. A nakonec chci 
za celý klub popřát všem lidem v našem městečku Veselé 
Vánoce, hodně zdraví a spokojeností do nového roku.

Za Klub důchodců Paskov
Hana Fojtová, předsedkyně

Bilancování důchodců

Tým zahájil soutěžní část podzimu po příprav-
ných a tréninkových „kempech“ dle rozlosová-
ní soutěže ve 2. lize A regionu Severní Moravy.
První hrací den (HD) dne 5. 10. 2015 v centru 
SKY v O.-Porubě. Od začátku jsme sami sobě 
nastavili vysokou výkonovou laťku, a byť jsme 
jako tým odjížděli s jednobodovým odstupem 
jako druzí v pořadí (za Leonardem), v jednot-
livcích jsme obsadili prvá tři místa dle průměrů 
náhozů.

Následoval po dvou týdnech (19. 10.) výjezd 
do Bílovecké herny. Opět jsme si „přivodili“ jed-
nu týmovou porážku s „domácím“ týmem Lud-
Bill, který zde potvrzoval znalost bowlingového 
centra. Nicméně již jsme šplhli na čelo tabulky, 
a to se sedmibodovým náskokem právě před 
LudBillem. Tým Leonardo klesl na třetí flek. V 
jednotlivcích se nám již vklínil na třetí flek do-
mácí borec, ale zejména náš Jirka Dvořák ten-
to den vykazoval vysokou herní úroveň, když 
se mu denní výkon zastavil u číslovky 199,25 
(průměr náhozu na hru, odehrál 4 rundy).
Opětovně jsme do Bílovce zavítali pak 2. 11. s 
přáním odrazit atak domácích borců a udržet si 
odstup na prvním místě. Ale hned v první hře 
na nás bez skrupulí vlítl Leonardo a naše vize 
dostaly trhlinky. Chvilkově - tato prohra byla v 
tento den opět jediná a finalizovali jsme vše 
drtivou výhrou 4,5:0,5 v poslední hře večera s 
LudBillem. Což nám dává téměř 10-ti bodový 
náskok na čele tabulky a slušný týmový prů-
měr 512, což je přes 170 průměr na hráče, tj. 
jistá známka „dílčí kvality“… Plus Jirka nadále 
vévodí jednotlivcům. Dan je druhý, Petr klesl 
na páté a Láďa je desátý.

Poslední HD máme v prvním prosincovém 
týdnu. A to již nestihneme sepsat do uzávěrky 
vydání tohoto čísla. Pojedeme do centra SKY 
Poruba s vidinou udržení pozice a zpětného 
postupu do nejvyšší regionální soutěže.

Tabulky a webové texty z jednotlivých HD 
průběžně aktualizujeme ve vývěsce Orla na 
nábřeží Náměstí – tak se podívejte, jak jsme 
dopadli v posledním kole. Také na stránkách 
http://www.ablweb.cz/ také naleznete průběž-
né výsledky napříč celou ČR.

Za náš tým přejeme všem čtenářům a spolu-
občanům příjemné prožití nadcházejícího ad-
ventního času.

Dan Valenta

Bowling - podzim 2015 PASKOVÁCI, podpořme naše 
důchodce v projektu!
Klub důchodců Paskov se zapojili do programu „Era po-
máhá regionům“, který je založen především na soused-
ské sounáležitosti. Příspěvky z projektu budou přidě-
lovány na základě pravidla „čím více vybere spolek od 
veřejnosti, tím vyšší dar získá“. Paskovští důchodci, po-
tažmo i mažoretky Jiřinky, tak mohou získat až 50.000 Kč 
na svou činnost. Jedinou podmínkou je, že naši senioři 
musí vybrat alespoň 5.000 Kč od minimálně pěti různých 
dárců. Částka, kterou „sousedi“ přispějí, bude přičtena k 
výsledné výhře. 

Tak pojďme náš spolek podpořit!

Projekt probíhá do 6. 1. 2016. Paskovské seniory mů-
žeme podpořit převodem finančních prostředků na 
účet 101 7777 101/0300. Důležité je uvedení variabil-
ního symbolu 1703.

Kristýna Šircová



  

ve spolupráci s městem Paskov pořádá   
 

  

Program zajišťuje divadelní agentura ENTENTÝKY 
v pátek 8.1. 2016 v KCP Paskov od 16:00 

Vstupné: děti zdarma 
                  dospělý 50 Kč 
                  VIP vstupenky pro rodiče podílející se na přípravě karnevalu 
 
Předprodej vstupenek a místenek bude probíhat ve třídě Křemílek  
u p. uč. Golasové a p. uč. Kociánové v termínu od 7. - 18.12. 2015. 

Uvítáme spolupráci rodičů při přípravě občerstvení (drobné zákusky, slané pečivo, tyčinky, 
jednohubky, apod.). Rodiče přinesou své občerstvení 8.1.2015  8,00 - 10,00 hod. do KCP  
a ihned na místě obdrží VIP vstupenku na Karneval zdarma. 
Výtěžek z karnevalu bude použit na nákup didaktických pomůcek pro děti vzdělávající se 
v MŠ Paskov. 
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Kalendář akcí
PROSINEC

10. – Právní poradna
10. – Vánoční koncert ZUŠ Vratimova, pobočka J. 
          Vostradovského Paskov
11. – Zasedání Zastupitelstva města Paskov, 17:00, 
          sál nad Zámeckou krčmou
12. – Florbal muži - Paskov Saurians x FbC Frýdek Mís 
          tek, v 18:00, SH Orel Paskov
17. – Vánoční zvonkování, MŠ Paskov, od 16h
17. – koncert „Country Vánoce“, skupina Poutníci, 
          od 17:00 hodin, vstupné 150 Kč
17. – Vánoční cinkání v Mateřské škole Paskov
18. – Gala show ZIK – ZAK, Vratimov
19. – Turnaj „O Vánočního kapra“ v házené, 
          SH Orel Paskov
19. – Vánoční jarmark
20. – Florbal starší žáci, 8:00 a 12:15, SH Orel Paskov
26. – Turnaj ve stolním tenise neregistrovaných hráčů, 
          Orlovna 
29. – „Důchodcovský Silvestr“, KD Paskov

Vánoční besídky v knihovně Paskov pro děti z MŠ Pas-
kov (11. 12., 16. 12.) 

Vánoční provozní doba knihovny Paskov: 
do 23. prosince nezměněná půjčovní doba,
od 28. 12. do 31. 12. zavřeno.

1. prosince 2015 do 30. ledna 2016 – výstava obrazů, 
Místní knihovna Paskov

LEDEN

1.-14. – Tříkrálová sbírka
  8. – karneval MŠ Paskov, od 16h, KC Paskov
10. – Florbal – turnaj elévi
12. – Večírek – ples, Klub důchodců Paskov
16. – Florbal – turnaj mladších žáků
16. – Florbal muži - Paskov Saurians x Sokol Brno x EMKO 
          Case Gullivers, SH Orel Paskov
23. – Ples SDH Paskov
29. – výlet na krytý bazén, DDM Vratimov, přihlášky na 
          r.mickova@ddmvratimov.cz
30. – Florbal muži - Paskov Saurians x Aligators Klobouky, 
          SH Orel Paskov

ÚNOR

  5. – uzávěrka Paskovského zpravodaje
12. – Ples SDH Oprechtice
13. – Florbal muži - Paskov Saurians x Hippos Ždár n/S, 
          SH Orel Paskov 
13. – Folklorní bál, Po súsedsku
13. – ples SDH Oprechtice
16. – Pochování basy, KD Paskov (možná změna termínu  
          z důvodu malování prostor)
20. – Zájezd, bruslení v Polárce ve F-M, Pionýr Paskov
20. – turnaj v házené – mladší žáci
24. – ukončení soutěže – „Probuď v sobě básníka“
27. – Florbal starší žáci; muži - Paskov Saurians  x Z.F.K.  
          Petrovice, SH Orel Paskov
27. – Florbalový ples, od 19:30, KC Paskov

Pouštění lodiček – patří k dávným tradicím. Rozlouskněte vlašské oříšky, 
vyberte jejich jádra a do skořápek pomocí roztaveného vosku připevněte 
zbytky téměř dohořelých tenkých svíček. Do lavoru napusťte vodu, zapalte 
svíčky a dejte lodičky plout na vodu. Komu se lodička nepotopí, čeká ho 
dlouhý život. Pokud se drží při kraji nádoby, její majitel se bude držet doma. 
Jestli lodička pluje do středu nádoby, čeká ho cesta do světa.
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Program Kina Panorama Paskov (leden 2015)
Pondělí  11. ledna v 18 hodin, 

Velká Británie/Německo/Rakousko

KVĚT POUŠTĚ

Životopisné drama. Film vznikl podle stejnojmenné 
autobiografické knihy autorky Waris Dirie, která do 
svých třinácti let vyrůstala  v Somálsku a po útěku do 
Londýna se stala jednou z nejznámějších světových 
topmodelek. Dech beroucí životní příběh popisuje 
neuvěřitelnou cestu od kočovného života v poušti na 
světová mola. Modelka otevřeně promluvila o problé-
mu ženské obřízky, kterou sama vytrpěla, když jí bylo 

teprve 5 let.

Mládeži do 12 let  nepřístupno. Titulky. Cinemart
Délka 130 minut. Vstupné: 60,- Kč

Čtvrtek 14. ledna v 16 hodin  USA

V HLAVĚ

Animovaná rodinná komedie. Období dospívání může 
být velice komplikované, a Riley, která je vytržena ze 
svého života na americkém středozápadupoté, co se 
její otec přestěhuje do San Francisca není výjimkou. 
Stejně jako my všichni je ovládána emocemi – Ra-
dostí, Strachem, Hněvem, Smutkem a Znechucením. 
Emoce žijí uvnitř Rileyiny mysli. Jak se s nimi vypořá-

dá……?
    Česky Falcon Délka 94 minut. Vstupné: 30,- Kč

Čtvrtek 14. ledna v 18 hodin, Francie

DHEEPAN

Drama. Dheepan je bojovník za nezávislost, Tamilský 
tygr. Když se občanská válka na Srí Lance blíží ke 
konci, uprchne do Paříže, kde začíná psát novou kapi-
tolu svého života jako správce domu. Iluzi, že dokáže 
uniknout konfliktům a vybudovat rodinu, ale záhy roz-
bije násilí, které je ve velkoměstě na denním pořádku. 
Tamilský tygr tak znovu musí použít své válečnické in-
stinkty, aby ochránil to, na čem mu záleží. Nesmírně 

působivé dílo.
Film získal v roce 2015 hlavní cenu na festivalu v Can-

nes – Zlatou palmu.

Mládeži do 15 let nepřístupno. titulky. Film europe
Délka: 109 minut. vstupné: 60,- Kč 

Pondělí 18. ledna v 18 hodin, USA

MÉĎA 2

Komedie. Některým plyšovým medvědům nestačí, 
že umí chodit, mluvit, hulit a milovat se s prsatými 
blondýnami. Chtějí si dokonce pořídit vlastní dítě. 
Mimořádně úspěšná komedie názorně předvede, 
že i když jste z plyše, nic Vás nezastaví, aspoň co 

se humoru týče.
Mládeži  do 15 let nepřístupno. titulky. cinemart

Délka: 115 minut Vstupné: 50,- Kč

Čtvrtek 21. ledna v 16 hodin, Francie

MUNE - STRÁŽCE MĚSÍCE

Animovaný rodinný.Malý Mune je jmenován stráž-
cem Měsíce, tedy tím, kdo přináší noc a bdí nad 
sny. Mune ale přitahuje katastrofy a omylem umož-
ní strážci temna, aby ukradl Slunce. S pomocí hrdé-
ho strážce Slunce Sohona a křehké Ciry, se Mune 
vydává za neobyčejným dobrodružstvím, jež z něj 

učiní legendu mezi strážci.
 České znění. holzmann.    

  Délka 85 minut. Vstupné: 30,- Kč

Čtvrtek 21. ledna  v 18 hodin, USA

KRYCÍ JMÉNO U.N.C.L.E.

Akční dobrodružné drama. Agent CIA Solo a agent 
KGB Kuriakin jsou nuceni spolupracovat na společ-
ném úkolu překazit plány tajemné mezinárodní zlo-
činecké organizace, která chce šířením jaderných 
zbraní a technologií destabilizovat rovnováhu sil na 

světě. Film plný akce a gegů.
 Mládeži  do 12 let nepřístupno. Titulky. Holzmann

 Délka: 116 minut. Vstupné: 50,- Kč

Pátek 29.ledna v 18 hodin, USA

POŘÁD JSEM TO JÁ

Drama. Alice, šťastně vdaná matka tří dospělých 
dětí, je uznávanou profesorkou lingvistiky, která za-
číná zapomínat slova. Je ji diagnostikovaná raná 
forma Alzheimerovy choroby. Vztahy v rodině pro-
jdou tou nejtěžší zkouškou. Úsilí Alice, zůstat stále 
stejná je děsivé, dojemné i inspirující. Vynikající vý-
kon Julianne Moore v hlavní roli oceněný Oscarem 

a Zlatým Globusem.
Do 12 let nevhodné.Titulky. Falcon
Délka 100 minut. Vstupné: 50,- Kč
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Paskov Saurians se nevzdává a bojuje!
Přípravka
Naše nejmladší kategorie vstoupila od září do nové sezóny. A dařilo 
se jim nadmíru dobře. Kromě toho, že máme opět velkou základnu, 
která v této kategorii čítá téměř 30 dětí, kromě kvantity musíme 
uznat, že ani kvalita za množstvím příliš nepokulhává. A výsledky 
to potvrzují.

V prvním turnaji na konci září v hale v Havířově jsme se ještě tro-
chu hledali a ani účast nebyla nejlepší. Konečné čtvrté místo bylo 
trochu nešťastné. Výsledky byly těsné a trochu nám nevycházely 
začátky zápasů. I tak jsme měli na dosah 2. místo. 

Naše hlavní úsilí ale směřovalo k domácímu turnaji v paskovské 
tělocvičně v říjnu. Všichni hráči hráli jako o život a nebýt nešťast-
né prohry v posledních sekundách zápasu s dosud neporaženou 
Karvinou, mohli jsme se radovat z vítězství my a ne náš soupeř. I 
tak bylo druhé místo skvělým výsledkem. Navíc se do hry zapojilo 
mnoho nováčků.

V dalším turnaji jsme ovšem dokázali, jak velké srdce naši nejmen-
ší hráči mají. Téměř jsme naši účast odřekli kvůli množství omlu-
venek. Ale nakonec jsme odjeli s alespoň torzem týmu. Ale hráči a 
hráčky, kteří dojeli ukázali fantastický výkon a podařilo se jim celý 
turnaj vyhrát bez ztráty bodu. 
Poslední letošní turnaj absolvujeme v neděli 6. 12. 2015 v hale na 
Dubině.

Petr Moravec

Elévi
Florbalová unie do sezony 2015/16 
přišla pro soutěže elévů s novinkou. 
Na turnajích pro 5 týmů hraje každý 
s každým. Hrají dvě družstva namísto 
jednoho rovnou na dvou hřištích 3+1. 
Na každý turnaj potřebujeme minimál-
ně 2 brankáře a 6 hráčů do pole. Díky 
účasti šikovných kluků z přípravky ne-
jezdí málo hráčů. Snažíme se, aby si v 
utkáních všichni stejně zahráli. Cílem 
je, aby si hráči uměli s míčkem hrát, od 
toho se odvíjí náplň tréninků.

Od začátku sezony jsme odehráli cel-
kem tři turnaje. První turnaj jsme 19. 
září pořádali v paskovské nafukova-
cí hale. Nevěděli jsme, co od nového 
systému můžeme očekávat. Měli jsme 
celkově jen jednoho hráče, který mohl 
střídat, i přesto jsme se  tím dokáza-
li vypořádat. Nepříjemným soupeřem 
nám byl i vydýchaný vzduch v nafuko-
vače. Nakonec jsme na domácí půdě 
obsadili krásné 3. místo.
Druhý turnaj jsme odehráli 3. října v 
Ostravě na palubovce SŠ Doprav-
ní. Byl to nejpovedenější turnaj i díky 
tomu, že jsme narazili na slabší týmy. 
Bylo úplně jedno, kdo chytal a kdo s 
kým na hřišti hrál. Kluci se velmi snaži-
li, bojovali a šlo vidět, že si hru užívali. 
Na tomto turnaji jsme porazili týmy z 
Frýdku-Místku, Rožnova p/R., druž-
stvo Slovan Havířov a Letka Ostrava. 
Poprvé jsme si mohli vychutnat pocity 
prvního místa. 
Na poslední turnaj jsme zajížděli do 
Havířova, a to 8. listopadu. Zde se 
nám vůbec nedařilo. Naše hra byla do-
slova tragédie, jako bychom zapomně-
li, jak se florbal hraje. Byl to pravý opak 
oproti předchozím turnajům. Někteří 
hráči si ze zápasů chtěli udělat gólové 
dostihy na úkor kolektivní hry. Většina 
hráčů postrádala bojovnost, nasazení, 
obětavost a také chuť. Naše předsta-
vení bylo korunováno zaslouženým 
posledním pátým místem.

Věřím, že si z toho kluci něco odnesli 
a další turnaje budou o poznání lepší. 

trenér: Jiří Murarik

Mladší žáci
Za mladší žáky hrají ročníky 2003 - 2004. Celkem je v našem druž-
stvu šestnáct hráčů. Tréninky jsou vždy v pondělí a středa. Od září 
jsme odehráli 4 turnaje. Tak jako Elévy čekal i nás první turnaj na 
domácí půdě v tělocvičně na ZŠ. 

Proti nám nastoupila družstva: FBC Ostrava, F. Místek, Petrovice, a 
nakonec Bruntál. Podařilo se nám porazit tým z Bruntálu a remízo-
vat z Frýdkem-Místkem. Nakonec to stačilo jen na 4. místo.
Ve druhém turnaji hraném ve Stonavě se naši kluci umístili na 2 
místě. Porazili jsme opět Bruntál, Český Těšín a Karvinou. Nakonec 
nás čekali Vítkovice, s kterými jsme prohráli těsně 2:1.
Další turnaj se odehrál 8. 11. v Bohumíně. Tento turnaj se moc po-
vedl. Tady se podařilo celý turnaj vyhrát. Sice žádný brankostroj, ale 
jen těsné výsledky. 
Poslední turnaj v této sezóně se odehrál v Ostravě na Vítkovická 
střední v sobotu 21.11. Zde se moc nedařilo. Obrana byla hodně 
děravá. Dostali jsme zbytečné branky. Nebyl důraz a hrálo se bez 
nasazení. Nakonec můžeme děkovat, že ostatní zápasy byly tak 
zamotané, že jsme si odvezli 3. místo.

Pokud jede méně hráčů na turnaje, tak si přibírám hráče z týmu 
elévů: Onderku Jakuba, Hodulíka Tomáše a Žvaka Robina. 
Závěrem jsem s nimi spokojen a věřím, že se všichni mí svěřenci 
budou jen zlepšovat.

trenér: Milan Kobzík
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Starší žáci
Letošní sezónu začali starší žáci ještěrů ve 
jménu bojovnosti. To hned z několika důvo-
dů. Nejspíše nejzásadnějším je šířka kád-
ru, která čítá sedm hráčů do pole se dvěmi 
brankáři. Tento hendikep kluci stoprocentně 
vyrovnávají svou již zmiňovanou bojovností. 
I když jim to brání trénovat, tréninky na jaké 
byli doposud zvyklí, tak se zlepšují v jiných 
směrech a věříme, že se to uplatní v jejich 
pozdějším působení ve florbalu. Letošní se-
zónu jsme se prozatím rozhodli doplňovat a 
zlepšovat individuální dovednosti hráčů, než 
jak bylo zvykem v minulých sezónách, kdy 
byla větší část náplně věnována herním si-
tuacím. 
Za tři odehrané turnaje, což se rovná šesti 
zápasům, kluci nevybojovali ani bod. Musí-
me již tradičně odečíst zápasy proti týmům 
z Vítkovic a FBC Ostrava, které přesahují 
úroveň soutěže o několik stupňů. Lze tedy 
říct, že jsme odehráli čtyři smysluplná utká-
ní. V těchto utkáních jsme sice prohráli, ně-
kdy i větším rozdílem, ale ona zmiňovaná 
bojovnost kluků nedala nikomu nic zadarmo. 
Mladí ještěři se nemají zač stydět, naopak 
by měli sklidit chválu, že i v tomto počtu vždy 
bojují až do konce a berou to se vztyčenou 
hlavou.  Statečně se rvou v této kategorii 
i spoluhráči z mladších žáků, kteří se snaží 
pomoci. Za to jim musím nejen sám za sebe, 
ale také za druhého trenéra M. Pastorka po-
děkovat. Myslíme si, že mnoho jejich vrstev-
níků by v takové situaci tento sport nedělal. 
Snad nám dokazují, že výsledky a body nej-
sou vše oproti zážitkům a radosti z pohybu. 

trenér: Viktor Böhm

Dorost
Kategorie dorostu po postupu do nejvyšší celostátní soutě-
že čeká tuto sezónu velmi obtížný rok. Po přechodu silného 
ročníku ´98 do juniorky, je cílem pouze obstát se ctí a nejlépe 
neskončit beznadějně poslední. Hned první utkání ukázala, 
obrovskou sílu týmů v této lize. Přípravou, taktikou, ale také 
sestavou. V jiných družstvech už jsou posbírání ti nejlepší 
hráči i z okolních měst, zatímco my máme jen své odcho-
vance. První zápasy jsme odehráli v Brně a dokonale jsme 
bojovným nasazením překvapili silný Gullivers Brno a pře-
hráli Znojmo. Úvod sice vyšel, ale následná porážka s FbC 
Ostrava a Olomoucí nás přivedla zpět do reality. Následné 
domácí vítězství s Torpedem Havířov a remíza s Hattrickem 
Brno, kdy jsme dlouho vedli. Poté opět remíza s Havířovem 
a vítězství nad Č.Těšínem nás staví na absolutně nečekané 
4. místo tabulky, a to ze ztrátou třech bodů. Tým si už vybu-
doval "jméno" a určitý respekt soupeřů. Zatím skvělý vývoj 
kazí snad pouze nedohraný zápas Brna s Ostravou, které 
jsme pořádali v nafukovací hale, což našemu klubu přivedlo 
velké komplikace.

trenér: Pavel Moravec

Junioři
V kategorii juniorů hrajeme nejnižší soutěž 
a to severomoravskou ligu, protože jsme 
minulý rok juniory nepřihlásili, musíme začít 
od nejnižší soutěže. Tato soutěž není kvali-
tou tak dobrá aby nás nějak prověřila. Budu 
optimista ale troufnu si říct, že touhle sou-
těží proplujeme suverénně a postoupíme o 
soutěž výš. Šanci v téhle soutěži dostanou 
nadějní dorostenci, kteří budou sbírat zku-
šenosti v zápasech s hráči, kteří jsou o dva 
roky starší. Pro některé dorostence to bude 
šance ukázat se a říct si o pozvánku do muž-
ské soutěže na příští rok. Pevně věřím, že 
tuhle šanci využijí a přesvědčí i mě o tom, že 
by své místo v Á týmu mužů měli mít. 

Trenér : Radim Volek

Muži
Do sezóny jsme vstoupili s úplně novým a obměněným ká-
drem mužů. Po minulé sezóně, kdy jsme zachránili národní 
ligu v baráži, nás opustilo mnoho hráčů, kteří ukončili karié-
ry nebo šli hrát jinde. Nicméně tým jsme doplnili o nadějné 
juniory a hráče, kteří přišli na test a uspěli. Mým cílem bude 
hlavně zapracovat na mladé a nadějné hráče do mužské 
složky tak, aby do budoucna byli tahouny a vůdčími osob-
nostmi týmu. Budeme se opírat o talentované hráče ročníku 
98, kteří dostanou šanci letos, bude pouze na nich, jak se ji 
zhostí. Dále musím zmínit příchod Davida Bergra, který pro-
jevil zájem hrát za náš tým. Tento zkušený extraligou ostříle-
ný hráč nám pomohl v minulé sezóně v baráži. Na spadnutí 
je příchod dalšího zkušeného hráče, který brázdil palubovky 
extraligové, reprezentační i zahraniční. Jedná se o Radima 
Waliczka, který svým přehledem, jistotou a hlavně kvalitou 
vnese do našich řad klid a rozvahu. V jednání je i možnost 
výpomoci hráče a trenéra s bohatými zkušenostmi. Jedná se 
o Libora Hrčka, dalšího z generace hráčů, kteří tady působili.
Cílem pro letošní sezónu je udržení soutěže a zapracování 
našich mladých hráčů.

Trenér: Radim Volek
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Ženy
Tak jako pro všechny kategorie 
našeho klubu, tak také pro ženy 
začala nová, již druhá sezóna. 
O prázdninách jsme měly pravi-
delnou letní přípravu, kdy jsme 
se snažily zapracovat na naši  
kondici. 

Před začátkem sezóny, než jsme 
přihlašovali hráčky a prováděli re-
gistrace, jsem měla obrovskou ra-
dost. Do letošní sezóny nás mělo 
nastoupit 15+3, bohužel však ně-
které naše hráčky postihla vážná 
zranění a onemocnění. Největší 
obtíží týmu je, že přišel kvůli zdra-
votním problémům o dvě skvělé 
gólmanky. Celý tým jim drží pěs-
ti a přejeme jim brzké uzdravení. 
V této situaci nás velmi drží nad 
vodou hráčka Amálie Lasáková, 
která nám pomalými krůčky doka-
zuje, že je šikovná nejen v poli, ale 
sžívá se už také v bráně.  

Zatím za sebou máme osm zá-
pasů. Některé z nich jako např. s 
Vítkovicema, Rožnovem a s Olo-
moucí jsme odehrály s nasaze-
ním, s chutí hrát a uhrát co nej-
lepší výsledek. Přesto, že se nám  

nedaří vyhrávat, některé zápasy 
jsou opravdu bojovné. 

Očividná změna v našem týmu 
jsou naše nové dresy, které jsou 
v černo-růžové kombinaci. Všem 
hráčkám moc sluší, kdo zná naše 
heslo, tak ví moc dobře, že si na 
tom zakládáme, protože 

,,NENÍ DŮLEŽITÉ VYHRÁT, ALE 
BÝT NEJKRÁSNĚJŠÍ´´ 
Doufám, že se nám začne dařit a 
před Vánocemi jako loni si nadě-
líme pod stromeček nějaké první 
body. Nic se nemění na tom, že 
nás tento sport baví a máme ra-
dost ze společných chvil. Chtěla 
bych poděkovat jménem svým i 
jménem hráček všem našim věr-
ným fanouškům. 
Lokajová Lucie

„Není důležité vyhrát ...“

Házená je kolektivní sport, u kterého jde o to, že sku-
pina lidí neboli družstvo, se snaží dostat míč do brá-
ny soupeře. Není to ale jen tak jednoduché. Soupeři 
jim v tom brání a snaží se dostat k míči. Pro lepší 
orientaci kdo s kým hraje, mají na sobě družstva dre-
sy svého týmu.
U nás v Paskově máme tréninky 3x týdně.
V pondělky se zaměřujeme na práci s míčem. Hraje-
me u toho různé hry, co se týkají vylepšování obrany 
a taky lepšího zpracování míče, ale hlavně hrajeme 
Miniházenou.
Miniházená je v podstatě stejná jako normální Háze-
ná. Hraje se na menším hřišti, s pěti hráči na obou 
stranách a jeden z nich je brankář, tedy 4+1. Může-
me tam udělat pouze 3 kroky, jednoúderový dribling 
a 3 kroky, pak musíme střílet na branku, nebo přihrát.
U normální házené je 7 hráčů na obou stranách 
(6+1). Dribling je neomezený a s míčem můžeme 
udělat max. 3 kroky (bez driblingu)        

V úterky a pátky se zdokonalujeme v kondičce a hra-
jeme na velkém hřišti.
Nehrajeme ovšem jen házenou, ale staráme se i o 
naše okolí. Byli jsme např. zasazovat náš vlastní Há-
zenkářský strom a uklízeli jsme okolí Orlovny.

Anna Křešová, 6. A

Házená očima Aničky Křešové

„Při úklidu okolí Orlovny“
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Házená po podzimu
První sněhové vločky již poletují 
vzduchem a vůně vánočního cuk-
roví nám dává připomenout blíží-
cí se konec dalšího roku. Někdo 
vzpomene na dobré nebo méně 
dobré momenty, které se udály v 
tomto roce, někdo bilancuje úspě-
chy a neúspěchy a i klub házené 
připomene část své činnosti v dru-
hé polovině roku.
Do nového ročníku házené, kte-
rý začíná podzimem a končí pak 
následujícím jarem, vstoupil klub 
do mistrovských soutěží třemi vě-
kovými kategoriemi. Jsou to muži, 
ženy a mladší žáci. V nemistrov-
ské soutěži, tj. žákovská školní 
liga, máme jedno družstvo mini-
-kategorie.
Muži podzim odehráli na půl ply-
nu a to doslova. První část soutě-
že ani bod a ta druhá tři vítězství. 
První utkání bylo na rozehrání 
velmi těžké - zajížděli do Trnávky 
(toto družstvo dlouhá léta působi-
lo v druhé lize a po sestupu znovu 
mají cíl postupu). I když výsledek  
32 : 26 není tak špatný, přesto ta 
zkušenost byla na straně domá-
cího celku vidět. Doma s Orlovou 
byla velmi nešťastná porážka 20 : 
24. Hosté zde ukázali větší chuť 
po vítězství než domácí celek. K 
dalšímu utkání zajížděli muži do 
Hlučína. Domácí patří k favoritům 
soutěže, což ukazuje i konečná 
tabulka po podzimu-první místo. 
Vysoká porážka 32 : 19 byl vel-
mi nelichotivý výsledek pro naše 
družstvo. A nyní nastal zlom a již 
jen vítězství. Doma s Klimkovice-
mi to bylo utrápené vítězství 25 : 
22,do Třince jsme nejeli pro body, 
ale dobrým výkonem se podařilo 
zlomit soupeře a v Třinci zvítězit 
33 : 27.A poslední utkání doma s 
N. Jičínem přineslo poslední výhru 
podzimu 33 : 26.Ještě zbývá ode-
hrát odložené utkání  s Suchdo-
lem, kde nás zaskočil neregulérní 
terén a odkud se mohly dovést 
další cenné body. I přes tyto výky-
vy obsadilo družstvo po podzimu 
se šesti body čtvrté místo v pod-
zimní tabulce.

Ženy hrají Moravskoslezskou ligu 
se čtyřmi účastníky několikakolo-
vě. Ubylo družstvo Suchdolu ,ale 
přibyla dvě nová  družstva –Hlu-
čín a Bohumín. Děvčata dokazu-
jí již několik let vysoký standart  
svojí hrou a málokdy odejdou z 
hřiště poražena. V podzimní části 
mají  pět vítězství, tři nerozhod-
né výsledky  a jen jednou odešlo 
družstvo poraženo. Celkově  po 
polovině soutěže drží druhé místo 
se stejným počtem bodů jako do-
posud vedoucí družstvo HC Ost-
rava. Je jen velká škoda, že není  
čím družstvo doplnit, chybí mladší 
krev, protože věk nezastavíš. Zde 
je výzva pro zapojení se do tohoto 
sportu pro všechna děvčata, dív-
ky, mladé i zkušenější ženy, a to 
nejen z Paskova.
Mladší žáci zahájili druhý rok své 
činnosti a zároveň i trpělivé prá-
ce jejich trenérů - Kristýně Širco-
vé a Richarda Maňáka. Je zde již 
vidět pokrok v celkovém pohledu 
na hru a i výsledky nejsou tak roz-
dílné jako v loňském roce. Z osmi 
odehraných mistrovských utká-
ních mají sedm porážek a jedno 
vítězství. Některé porážky byly o 
branku nebo o dvě a to je také pří-
slib pro další činnost těchto nadějí 
paskovské házené. Zde je situace 
opačná než u žen. Nechybí hrá-
či, ale vedoucí a trenéři, kteří by 
obětovali svůj čas a trpělivost pro 
smysluplné vyplnění volného času 
dětí. Zde by potřeboval oddíl po-
moci od sportovních nadšenců.
V posledním měsíci roku v prosinci 
klub házené v sobotu 19. 12. 2015 
pořádá v nafukovačce tradiční tur-
naj v házené „O paskovského kap-
ra“ pro mládež od 9.00 hodin. Na 
Štěpána 26. 12. 2015 klub házené 
pořádá již desátý ročník turnaje ve 
stolním tenise neregistrovaných 
hráčů od 14.00hodin v herně Or-
lovny. Na obě akce jste srdečně 
zváni. 
Po novém roce je ještě tři měsíce 
přípravné období před zahájením 
mistrovských utkání. Tohoto času 
oddíl využije pro pořádání turna-

jů - pro ženy v lednu, pro ml, žáky 
v únoru a tradiční turnaj O pohár 
starosty města pro muže v březnu.
Závěrem bych za Klub házené v 
Paskově chtěl popřát všem příz-
nivcům sportu i všem paskovským 
občanům klidné prožití svátků vá-
nočních a do nového roku hodně 
zdraví a životní pohodu.

Klub házené Paskov, Jiří Štefek

Florbalový PLES 
27. 2. 2016 od 19:30

k poslechu a k tanci nás bude do-
provázet kapela UniBandiX. 

Lístky si můžete zakoupit od led-
na následující roku a to u pana 
Martina Petroše v Orlovně nebo 
u pana Romana Konečného ve 
Sportbaru u Kašny. Další možnost 
je si lístky objednat telefonicky u 
L. Lokajové, 
mob: + 420 739 364 766.

Nabídka práce
SMVAK Ostrava a.s. se sídlem  
28. října 1235/169, Mariánské 
Hory, 709 00 Ostrava nabízí pra-
covní místo:
- strojník vodohospodářských 
   zařízení
Pracovník bude vykonávat tyto 
činnosti :
•Obsluhu ČOV
•Obsluha hrubého předčištění
•Obsluha biologického čištění
•Provádění úklidu vnitřních a vněj-
ších prostor
•Provádění drobných údržbář-
ských prací (nátěry, kosení apod.)
Požadavky: 
• vyučen 
• vhodné pro zdravého důchodce
Místo výkonu práce: ČOV Paskov
Předpokládaný nástup:  1/2016
Pracovní úvazek:  dohoda o pra-
covní činnosti 10 hod.  /týden  
Odměna: 90 – 95 Kč/hod.
Kontakt a dotazy: Vlastimil Ma-
tušek, vedoucí stř. ČOV F-M, 
tel. 605 202 404  (6-14hod)
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Všem našim družstvům se v roze-
hraných soutěžích neobvykle daří. 
Radostný je pohled na průběžné 
tabulky. Ve všech soutěžích, kte-
ré hrajeme, jsou naše družstva na 
prvních místech.
Naše nejlepší družstvo hraje kraj-
ský přebor II. třídy a po devíti ode-
hraných kolech vede tabulku zá-
sluhou lepšího skóre před Novým 
Jičínem „B“. Na začátku soutěže 
jsme se  museli v několika utká-
ních obejít bez našeho nejlepší-
ho hráče, který nemohl nastoupit 
z pracovních důvodů. Proto jsme 
jednou jen remizovali a jednou do-
konce prohráli. Od té doby však 
nastupujeme v nejsilnější sestavě 
a všechna utkání jsme většinou 
hladce vyhráli. Zatím se nám daří 
naplňovat cíl, který jsme si dali 
před zahájením soutěží – postou-
pit do vyšší soutěže. Nejlepšími 
hráči jsou Ondra Filípek a Roman 
Poloch, kteří mají úspěšnost těs-
ně pod 80 %. Těsně za nimi je s 
úspěšností přes 70 % Adam Řeha.
Podobně se daří i „B“ družstvu 
v okresním přeboru. K prvnímu 
utkání jsme nastoupili ve slabé 
sestavě a vysoce jsme prohráli. 

Potom jsme už nastupovali v plné 
síle a všechna utkání jsme vysoce 
vyhrávali. Tabulku vedeme stejně 
jako A-čko o skóre před TŽ Třinec 
„D“. Nejlepším hráčem je Dan Va-
lenta, vede i tabulku úspěšnosti, 
má v ní přes 90 %. V závěsu za 
ním jsou pak Peťa Michna, Ivo 
Taichman a Pavlík Němčík. Tomu-
to družstvu se tak nabízí možnost 
bojovat také o postup. Ten bychom 
však akceptovali zřejmě jen v pří-
padě postupu A-čka. Dvě družstva 
ve stejné krajské by nedělalo dob-
rotu.
V našem okrese se hraje celkem 
osm soutěží družstev. Jen dvě 
družstva na prvním místě neztratila 
zatím ani bod. Musíme se přiznat 
a s radostí konstatovat, že jedním 
z nich je naše  C-čko, které hraje 
okresní soutěž 4. třídy. Svá utkání 
většinou hladce vyhráváme, i když 
zatím ani jednou jsme nenastoupili 
v nejsilnější sestavě. Soutěž vede-
me s náskokem tří bodů. Nejlep-
ším hráčem je Aleš Matýsek, který 
vévodí i tabulce úspěšnosti. Těsně 
za ním je Peťa Mička. Následují je 
nejstarší hráč družstva Roman Po-
lomíček a nejmladší hráč základu 

Ivo Michna. Střídavě hrají za toto 
družstvo ještě další tři hráči. Po 
loňském postupu tak bude snad 
i postup v této sezoně. 
Naši nejmladší se zúčastňují kraj-
ských a okresních bodovacích tur-
najů mládeže. Vzhledem k tomu, 
že se stolnímu tenisu věnují teprve 
třetí rok, tak od nich zatím neoče-
káváme žádné velké úspěchy. Je 
ale vidět na jejich hře znatelný 
pokrok. Doposud se konaly dva 
okresní a tři krajské BTM. Z našeho 
oddílu se jich zúčastnilo 4 až sedm 
hráčů. Zatím se zdárně otrkávají a 
získávají cenné zkušenosti. Nej-
větší šanci prosadit se do popředí 
jak v kraji, tak i v okrese má zřejmě 
nejmladší žák Vojta Slaný. Mohou 
se však prosadit i další. Ve svých 
věkových kategoriích to mohou 
být Viktor Michna, Martin Kunát, 
Marek Pohanka a Theo Kozelský. 
Po vánocích uskutečníme tradiční 
oddílový turnaj, kterého se zúčast-
ní všichni hráči včetně mládeže

Miloslav Valenta

Stolní tenisté jeli v říjnu a listopadu na vítězné vlně

V třídění plastů, skla nebo papíru patří Česká repub-
lika k evropským premiantům, v kanalizaci ale často 
končí předměty a látky, které tam rozhodně nepat-
ří. Ty mohou poškozovat potrubí a další zařízení v 
kanalizační síti, zatěžují životní prostředí a působí 
technické problémy při odkanalizování a čištění od-
padních vod. Objem nevhodných látek ve vodě, která 
přichází do čistíren společnosti SmVaK, se zvyšuje, 
čímž se kromě negativních dopadů na životní pro-
středí komplikuje a prodražuje proces odkanalizová-
ní a čištění. 
„Málokdo si při vaření uvědomuje, jak velké problémy 
v odpadu způsobují oleje a tuky, které do něj po pou-
žití běžně vyléváme. Tukové částice se při ochlazení 
shlukují a nabalují na sebe další odpad. Sražený tuk 
může uvnitř potrubí vytvořit velmi odolnou ucpávku 
a zneprůchodnit ho. Vzniklé hroudy tuku ve stokách 
poškozují a ucpávají kanalizační čerpadla. Tuk se 
také nalepuje na stěny stokových potrubí, nastává 
chemická reakce a vzniklé kyseliny urychlují korozi. 

Použité tuky a oleje patří do speciálních kontejnerů 
nebo do sběrných dvorů,“ říká ředitel kanalizací Sm-
VaK Ostrava Jan Tlolka.
Použité oleje jsou dále recyklovány a mohou najít 
upotřebení při výrobě energie, jako paliva nebo na-
příklad při výrobě kosmetiky.

Co do kanalizace nepatří?
- Oleje a tuky používané především v kuchyni, 
  ale i při dalších domácích pracích.
- Pevné předměty.
- Zbytky potravin (biologický odpad).
- Hygienické potřeby (vlhčené ubrousky, tyčinky do 
  uší, …).
- Chemikálie a další nebezpečné látky (barvy, ředi 
  dla, oleje, ropné látky, čisticí prostředky, atd.).
- Léky (patří zpět do lékárny).

Mgr. Marek Síbrt, mluvčí
SMVAK Ostrava a.s.

Co patří do kanalizace, a co ne? Buďme ohleduplní!



www.financnisprava.cz

Využijte novou službu Finanční správy a plaťte daň 
z nemovitých věcí bezstarostně každý rok prostřednictvím SIPO!

   P

 Už nebudete mít starost, jestli vám bude doručena složenka do schránky!
 Už nikdy nebudete mít obavu, že zapomenete zaplatit daň z nemovitých věcí!
 Už se vám nestane, že nestihnete zaplatit daň včas! 
 Už nemusíte chodit platit na pokladnu finančního úřadu nebo čekat ve frontě na poště!

   J

Uživatelé SIPO

1) Vyplníte Oznámení k platbě daně z nemovitých věcí prostřednictvím SIPO a k němu přiložíte doklad
o přidělení spojovacího čísla nebo aktuální rozpis bezhotovostní platby SIPO. 

2) Toto doručíte finančnímu úřadu, u kterého jste poplatníkem daně z nemovitých věcí.

Nejste-li držitelem spojovacího čísla SIPO

1) Vyplníte formulář SIPO (k vyzvednutí na pobočkách České pošty a nebo na www.ceskaposta.cz
pod složkou Platební a finanční služby ČR) a odevzdáte ho osobně na kterékoliv poště.

2) Získáte spojovací číslo SIPO, a dále pokračujete jako uživatelé SIPO.

Formulář Oznámení k platbě daně z nemovitých věcí prostřednictvím SIPO najdete 
na podatelnách FÚ nebo na www.financnisprava.cz pod záložkou daňové tiskopisy.

Přihlášení k placení daně z nemovitých věcí prostřednictvím SIPO na zdaňovací období roku 2016 
je možné do 31. ledna 2016. Následující roky, i kdyby došlo ke změně výše daně, proběhne placení 
přes SIPO pro Vás zcela automaticky!

Jak na to?

Proč?
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Inzerce

„Rozsvěcování stromečku, lampionový průvod a následná mikulášská nadílka na zámku.“ foto: Ája Vaněk



JINÝ STÁT ...

... JINÝ MRAV

Německo – za zvyk zdobení stromečku můžeme dě-
kovat právě Němcům. Nejoblíbenější jsou jedličky. Pra-
ní prádla mezi Vánocemi a Novým rokem je považová-
no za tabu, protože to přinese neštěstí a smrt. Jmelí 
je považováno za magickou bylinu, která chrání proti 
zlým duchům. K mání je už ale zřídka, protože v někte-
rých spolkových zemích je chráněná.  Vánoční kuchy-
ně nabízí  mnoho pokrmů z ryb: pečená štika, candát 
na roštu, plněný kapr. Nejoblíbenější je ale husa nebo 
kachna s červeným zelím a bramborovým knedlíkem. 
Lahůdkou bývá jablečný závin. Nechybí ovocný salát a 
vánoční cukroví.

Rusko – většina ruských zvyků vymizela po roce 1918, 
kdy došlo k zákazu slavení Vánoc. Rusové tak sla-
ví zejména Nový rok. Večer před samotnými Vánoce-
mi se tradičně jí pokrm „sočivo“ – postní jídlo z vařej-
né pšenice,rýže nebo čočky se semínky máku, mandlí 
nebo ořechů, šťávou a mandlemi. Podle tradice má být 
na tabuli dvanáct postních jídel. U jolky se schází celá 
rodina, zpívá a tančí. Dárky naděluje Děda Mráz se 
svou pomocnicí Sněhurkou. 

Házení střevícem – svobodné dívky v období Vá-
noc házely střevícem za hlavu 
směrem ke dveřím. Pokud se 
špička boty otočí směrem ke dve-
řím, znamená to, že se dívka vdá. 
Pokud ke dveřím směřuje pata 
boty, dívka zůstane ještě jeden 
rok neprovdaná doma.
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Švýcarsko – jsou proslulí předvánočním velkoúkli-
dem, do kterého se bez odmlouvání zapojuje celá ro-
dina. Vánoční stromeček stojí v každém pokoji. Dár-
ky rozdává už 6. prosince Samichlaus – sv.Mikuláš.  
O Štědrém dnu postaví rodiče do dětského pokojíku 
figurínu, které se říká monsieur Chalandé, panáka 
plného dárků. Děti figurínu tahají než  se roztrhne. 
V jejím velkém břiše jsou totiž ukryty dárky a různé 
dobroty jako např.: datle, fíky, rozinky a čokoláda. 
Symbolem Vánoc je ve Švýcarsku Ježíšek – září-
cí okřídlená bytost oděná do bílé barvy s kouzelnou 
hůlkou a zářící korunou.

Rumunsko – cyklus vánočních a novoročních svát-
ků začíná 20. prosince zabijačkou a končí 31. pro-
since – Silvestrem,resp. Novým rokem. K nejhezčím 
zvykům patří koledování. Výslužkou jsou většinou 
ořechy, koláčky, jablka i peníze. Starým pohanským 
zvykem je shazování hořících slaměných  kol ze 
svahů o Štědrém večeru.  Pečou se také vánoční 
koláče ve tvaru slunce. Obojí je tzv. sluneční kult. 
Dárky dětem naděluje do bot sv. Mikuláš, mimocho-
dem Nicolae je nejpopulárnější rumunské jméno.

Ukrajina – za sovětské vybyly Vánoce podobné jako 
v Rusku. Teď už se vrací tradiční zvyky. Na stromku 
nesmí chybět jablka a ořechy-přinášení zdraví,krásu a 
štěstí. Rybí šupina v červeném sáčku nad dveřmi přiná-
ší pak po celý rok lásku. Večeře se skládá ze dvanácti 
chodů a je podobná té ruské. Najdeme na ní: bezmasý 
boršč, zelné závitky, malé žemle-pampušky, zelňačku, 
rybu smaženou i studenou, hrách, lívance, salát, hou-
by… Typické jsou pro Ukrajinu lidová vánoční předsta-
vení, vlastně „živé jesličky“ – vertep.Itálie – nejtypičtějším symbolem italských Vánoc 

jsou jesličky. Jsou podobné těm našim, jen postava 
ježíška se do nich vkládá až 24. prosince. Druhou 
nejznámější  tradicí je kupodivu uctívání staré, ale 
hodné  čarodějnice Befany. Přilétá k dětem na koštěti 
komínem. Hodné a poslušné děti dostávajív punčo-
še sladkosti, ty zlobivé zase uhlí. Kapra s bramboro-
vým salátem v Itálii nenajdete. Zato najdete jehněčí, 
krocana nebo kuře, z ryb úhoře. Typickým sladkým 
pokrmem je panettone, obdoba vánočky.

Vánoční zvyky u nás a cizině 
zpracoval Aleš Šafránek

Zlaté prasátko – vzniklo 
jako motivační prvek pro 
děti, aby se vydržely postit 
až do štědrovečerní veče-
ře. Začalo se říkat, že ten, 
kdo se postit vydrží, s první 
hvězdou na nebi uvidí i zlaté 
prasátko. Prasátko je také 
vánočním symbolem, kte-
rý představuje synonymum 

pro štěstí. Jestli tomu tak doopravdy je, se můžete 
přesvědčit sami, třeba o letošních vánocích.



CountryVánoce

Koncerty skupiny zprostfiedkovává

Franti‰ek Linhárek – tel.: 602 766 664

nebo tel.: 603 424 986, e-mail: linharek@volny.cz

Kapelník Jifií Pola – 544 227 319

nebo 737 889 581, www.poutnici.cz

Na koncertech se prodávají CD

s písniãkami skupiny 

Country zlom_plakat  21.06.13  10:14  Stránka 1
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17. prosince 2015

KINO PANORAMA PASKOV

Vstupné 150 Kč!
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Bude zde dále společenská 
kronika?

Záleží hlavně na Vás!

Uzávěrka příštího čísla zpravodaje
bude 5. 2. 2016, pro články  

i reklamní inzerci.  
Děkujeme za pochopení.

Schválení celkového vyúčtování 
veřejné sbírky

Dne 5.11.2015 Krajský úřad Moravskoslezského 
kraje schválil celkové vyúčtování veřejné sbír-
ky konané městem Paskov za účelem „pomoci  

postiženým při výbuchu domu č.p. 865“

Hrubý výtěžek činil: 10.749,77 Kč

Náklady činily: 78,- Kč

Čistý výtěžek činil: 10.671,77 Kč

Čerpání činilo: 10.669,50 Kč

Na běžný účet Města Paskov bylo převedeno:                           
2,27 Kč

Získané finanční prostředky byly na základě 
rozhodnutí Rady města Paskov rovnoměrně 
rozděleny mezi všechny postižené a na základě 
podepsaných darovacích smluv byly zaslány na 

bankovní účty obdarovaných občanů.

Obdarovaní i Město Paskov si velmi váží soli-
darity, kterou občané v této situaci projevili, a 

děkují za zaslané finanční příspěvky.

ZÁSADY PRO VYPRACOVÁNÍ ČLÁNKŮ 
DO PASKOVSKÉHO ZPRAVODAJE

- dodržování uzávěrky 
- příspěvek nepřesáhne 1 A4 ve wordu písmem arial 11 
  (bude článek delší, redakce si vyhrazuje právo na zkrácení 
   příspěvku),
- pokud budou přikládány fotky, vždy prosím zvlášť (ne do  
  článku),
- stačí max. 2 fotky, ale v dobrém rozlišení (800x600 a výše)  
  a pokud možno nerozmazané,
- textový příspěvek je lepší poslat ve wordu, ale je možné 
  také ve formátu pdf,
- obrázkový příspěvek (pozvánku na akci), je možné posílat 
ve formátech jpg., png., nebo pdf., a v případě potřeby 
zkuste napsat Váš požadavek na rozměr (např. stačí na A5, 
A6,….) - redakční rada se ho pokusí zohlednit.

Inzerce

Již v minulém vydání Paskovského zpravodaje jste se moh-
li dočíst, že na základě Zákona o ochraně osobních údajů 
č. 101/2000 Sb. a o změně některých zákonů nebude již v 
Paskovském zpravodaji pravidelně zveřejňována Společen-
ská kronika (jubilanti, narození, zesnulí). 
Důvodem byly množící se stížnosti paskovských občanů, 
kteří si nepřáli, aby jejich jméno bylo ve Zpravodaji zveřej-
něno.
Po tomto článku se nejen na email zpravodaje vzneslo mno-
ho dotazů a žádostí, abychom tuto rubriku zachovali. Ve 
spolupráci se Sborem pro občanské záležitosti, který pravi-
delně navštěvuje paskovské jubilanty a vítá nové občánky 
Paskova, se budeme snažit získat Váš souhlas se zveřejně-
ním jména ve Zpravodaji. 
Pokud chcete, aby nějaký údaj z městské matriky byl uve-
řejněn, oznamte to prosím buď paní Mgr. Janě Maršálkové 
(předsedkyni Sboru pro občanské záležitosti), na městském 
úřadě paní Ing. Marcele Grimmové, Mgr. Kristýně Šircové 
nebo zašlete email na zpravodajpaskov@email.cz . 

Jelikož je v platnosti zákon č. 111/2009 Sb., o základních 
registrech, kdy 1. 7. 2012 vešly v provoz registry osob a 
obyvatel, tak Městský úřad již nedostává z Magistrátu měs-
ta Frýdek – Místek sestavy aktualizovaného stavu evidence 
obyvatel v našem městě. Mimo jiné to znamená i to, že se 
Městský úřad Paskov nedozví o narození Vašeho děťátka. 
Vážení rodiče, pokud se Vám narodilo děťátko v roce 2015 
a dosud jste nebyli pozváni na Městský úřad Paskov k při-
vítání občánků, sdělte nám, prosím, tuto informaci na tel. 
číslo 558671118, e-mailovou adresu mu@mesto-paskov.cz  
nebo přímo na matrice Městského úřadu Paskov.

Děkujeme za spolupráci, neboť bez ní to půjde velmi ztěžka.

Kristýna Šircová
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Najdete nás na ulici Palkovické 2393 ve Frýdku-Místku - naproti lesní restaurace, tel.: 734 154 838

VELKÝ VÝBĚR HRAČEK, kvalitní německé modely

www.polagro.cz

V našem sortimentu nyní máme ekologický posyp nahrazující sůl = menší 
spotřeba, šetrnost k ošetřeným povrchům a životnímu prostředí!!! 

Naše servisní středisko rozšířilo svou činnost o opravy a repase  starších traktorů, především značky  

A zima Vás už nepřekvapí !
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Každodenní rutina?
Mnoho „zdravých“ lidí si ani ne-
uvědomuje, jak složitý je život v 
situaci, kdy nemůžete dělat kaž-
dodenní obvyklé věci. Například 
- vstát ráno z postele, nasnídat 
se, umýt se, obléknout se a jít do 
práce či do školy. To je přece ruti-
na… Co když to sám nezvládnu? 
Tyto starosti řeší mnoho lidí kolem 
nás, bez ohledu na věk. Pokud se 
člověk ocitne v takové situaci, hle-
dá pomoc. 
O r g a n i z a -
ce Podané 
ruce – osob-
ní asisten-
ce takovou 
pomoc na-
bízí. Působí 
v Moravsko-
s l e z s k é m , 
Olomouckém, 
Zlínském a 
Jihomorav-
ském kra-
ji. Nejvíce 
klientů má 
v kraji Mo-
ravskoslez-
ském, kde 
také (ve 
Frýdku-Míst-
ku) sídlí. Po-
sláním orga-
nizace je podporovat začleňování 
lidí s postižením a seniorů do spo-
lečnosti a umožnit jim žít takovým 
způsobem, který se co nejvíce blí-
ží běžnému životu, ideálně v do-
mácím prostředí.
V současné době Podané ruce – 
osobní asistence nabízí své 
služby seniorům a lidem s 
postižením bez rozdílu věku 
7 dní v týdnu, 24 hodin den-
ně. Asistenti/-ky (kterých  
v řadách organizace působí 
přes 100) pomáhají klien-
tům v domácnostech, ve 
školách, ve zdravotnických 
a sociálních zařízeních atd. 
Nevykonávají činnosti za kli-
enta, ale poskytují mu svou 
pomoc a podporu při vy-

konávání dané činnosti. V přípa-
dě, že klient vůbec není schopen 
dané činnosti vykonávat, provádí 
asistent/-ka vše podle jeho poky-
nů a představ.
Stále pracujeme na tom, aby naše 
služby byly kvalitní a na odborné 
výši, ale aby nám neunikl ani lidský 
přístup a spolehlivost. Důkazem, 
že se nám to daří, jsou ohlasy na-
šich spokojených klientů a jejich 

rodinných příslušníků. V příštím 
roce oslaví naše organizace již 15. 
výročí své existence. Kromě osob-
ní asistence organizace poskytuje 
i služby canisterapie, což je dobro-
volnická činnost, které se ve svém 
volném čase věnují školení psovo-

di se svými speciálně testovanými 
psy. Společně přinášejí radost, 
pomoc a příjemné zpestření dne 
mnoha lidem.
I v letošním roce je práce organiza-
ce Podané ruce – osobní asisten-
ce závislá po ekonomické stránce 
i na příspěvcích měst, nadací a 
donátorů. Všechny donátory orga-
nizace propaguje při akcích, které 
pořádá, nebo se jich zúčastňuje. 

Chceme tím-
to poděkovat 
za podporu 
nadaci OKD 
i městu Pas-
kov, které 
na pokrytí 
poskytová -
ní sociální 
služby ob-
čanům měs-
ta přispě-
lo částkou 
3 5 . 0 0 0 , 0 0 
Kč. Tato pod-
pora nám 
p o m á h á , 
a b y c h o m 
ceny služby 
udrželi v do-
stupné výši.
Více infor-
mací o naší 

činnosti, kontakty a další úda-
je najdete na našich webových 
stránkách www.podaneruce.eu . 
Telefonický kontakt: 777 011 059

Bc. Jana Marková
Inzerce



Nově prodej na ulici Kirilovova 106, Paskov, paní Batková

Prodej na zvonek od 16-18.00 hodin nebo na objednávku na telefonu  
721 136 354. Prodej je možný i o víkendech dle domluvy. Nabízíme odrůdy červené a 

žluté varianty. Prodej po pytlích 25kg nebo Vám i navážíme, kolik si budete přát.
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Inzerce
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